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Vážení spoluobčané,

rok 2021 uplynul a v mnohém naplnil nejen naše očekávání, ale bohužel i naše obavy. Není cílem při
této příležitosti provádět výčet všech větších či menších problémů, zádrhelů a malérů ani vše natírat na-
růžovo a tvářit se naivně optimisticky. Vždy si vzpomenu na moudrá slova své matky, že žádný koláč se
nejí zprostředka a většina obtíží je řešitelná postupnou a usilovnou prací. Jen kdyby si lidé byli ochotni
pozorně naslouchat a pomáhat.

Přeji vám všem co nejlepší mezilidské vztahy a co nejméně zbytečných příkoří, která si někdy lidé vzá-
jemně činí. A samozřejmě hodně zdraví, štěstí, ať je ten dvojkový rok co možná nejlepší.

Ing. Jan Hostinský, starosta

Úvod
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USNESENÍ z 16. zasedání Zastupitelstva města Solnice, konané dne 22. září 2021  

ZM16/2021/1 Zastupitelstvo města Solnice schvaluje komisi pro přípravu usnesení a ověřovatele 
zápisu z dnešního zasedání zastupitelstva města v navrženém složení. 

ZM16/2021/2 Zastupitelstvo města Solnice schvaluje program zasedání č. 16 Zastupitelstva města
Solnice konaného dne 22. 9. 2021:
I. Zahájení zasedání, určení zapisovatele a komise pro přípravu usnesení ověřovatelů 

zápisu, schválení programu jednání
II. Kontrola usnesení z minulého jednání
III. Majetkové záležitosti města
3.1. Rozpočtová opatření č. 7/2021, 8/2021, 9/2021 a 10/2021
3.2. Prodej, koupě
3.3. Bezúplatný převod vlastnického práva k majetku od České republiky - Úřadu pro 

zastupování státu ve věcech majetkových

Zprávy ze zastupitelstva
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3.4. Dodatek č. 1 ke smlouvě ze dne 21. 4. 2021 o spolupráci na projektu „Pokračování
cyklostezky podél komunikace I/14 z obce Ještětice do Podbřezí“

3.5. Žádost o dotaci na projekt „Revitalizace Sportovního areálu Solnice“
3.6. Spolufinancování akce „Vybudování nového hlavního osvětlení venkovní hrací plo-

chy fotbalového hřiště SK Solnice“
3.7. Výroční zpráva společnosti Kultura Solnice s. r. o. za rok 2020
3.8. Vypořádání hospodářského výsledku společnosti Kultura Solnice s. r. o. za rok 2020
IV. Různé
4.1. Veřejnoprávní smlouva o zajišťování výkonu úkolů Městské policie Rychnov nad

Kněžnou na území města Solnice 
4.2. Informace  o  Lesním  hospodářském  plánu  Městských  lesů  Solnice  s  platností

1. 1. 2021 – 31. 12. 2030
4.3. Informace k dopadu nové odpadové legislativy na obecně závaznou vyhlášku města

Solnice v oblasti odpadového hospodářství a na stanovení místního poplatku za
komunální odpad s účinností od 1. 1. 2022

4.4. Informace o investičních akcích
V. Diskuze
VI. Shrnutí usnesení
VII. Závěr

ZM16/2021/3 Zastupitelstvo města Solnice schvaluje rozpočtové opatření č. 10/2021 dle přílohy č. 2.

ZM16/2021/4 Zastupitelstvo města Solnice schvaluje koupi pozemku parc. č. 5596 – ovocný sad
- v obci a katastrálním území Solnice od xxx, trvale bytem xxx.

ZM16/2021/5 Zastupitelstvo města Solnice schvaluje uzavření kupní smlouvy mezi městem Solnice,
se sídlem Masarykovo nám. 1, 517 01 Solnice, a xxx, trvale bytem xxx, ve znění dle pří-
lohy č. 3.

ZM16/2021/6 Zastupitelstvo  města  Solnice  schvaluje koupi  pozemku  parc.  č.  1402/3  –  zahrada
- v obci a katastrálním území Solnice od xxx, trvale bytem xxx, a xxx, trvale bytem xxx. 

ZM16/2021/7 Zastupitelstvo města Solnice schvaluje uzavření kupní smlouvy mezi městem Solnice,
se sídlem Masarykovo nám. 1, 517 01 Solnice, a xxx, trvale bytem xxx, a xxx, trvale
bytem xxx, ve znění dle přílohy č. 4.

ZM16/2021/8 Zastupitelstvo města Solnice schvaluje bezúplatný převod vlastnického práva k majetku
- pozemkům parc. č. 197/2, parc. č. 197/5, parc. č. 2282/84, parc. č. 2282/85, parc.
č. 2282/86, parc. č. 2282/87, parc. č. 2282/88 a parc. č. 2282/89, všechny v obci a ka-
tastrálním území Solnice, od vlastníka České republiky - Úřadu pro zastupování státu ve
věcech majetkových, se sídlem Rašínovo nábřeží 390/42, Nové Město, 128 00 Praha 2.

ZM16/2021/9 Zastupitelstvo města Solnice schvaluje uzavření smlouvy o bezúplatném převodu vlast-
nického  práva  k  majetku  mezi  městem  Solnice,  se  sídlem  Masarykovo  nám.  1,
517 01 Solnice, a Českou republikou - Úřadem pro zastupování státu ve věcech majet-
kových, se sídlem Rašínovo nábřeží 390/42, Nové Město, 128 00 Praha 2, ve znění dle
přílohy č. 5.
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ZM16/2021/10 Zastupitelstvo města Solnice schvaluje uzavření Dodatku č. 1 ke smlouvě o spolupráci
na projektu „Pokračování cyklostezky podél komunikace I/14 z obce Ještětice do Pod-
březí“ ze dne 21.  4.  2021 mezi městem Solnice, se sídlem Masarykovo nám. 1, 517 01
Solnice, obcí Bílý Újezd, se sídlem Bílý Újezd čp. 42, 518 01 Dobruška, a obcí Podbřezí,
se sídlem 518 03 Podbřezí čp. 16, ve znění dle přílohy č. 6.

ZM16/2021/11 Zastupitelstvo města Solnice schvaluje podání žádosti o dotaci na projekt „Revitalizace
sportovního areálu Solnice“ v rámci Specifické výzvy 11/2021 – Regiony 2021 vyhlášené
Národní sportovní agenturou. Město Solnice má zajištěny finanční prostředky na úhradu
vlastního podílu na spolufinancování akce minimálně ve výši 30 % celkových způsobi-
lých výdajů projektu a na úhradu nezpůsobilých výdajů v plné výši. 

ZM16/2021/12 Zastupitelstvo města Solnice schvaluje spoluúčast města ve výši min. 20 % z celkových
způsobilých výdajů a úhradu nezpůsobilých výdajů v plné výši na akci „Vybudování no-
vého hlavního osvětlení venkovní hrací plochy fotbalového hřiště SK Solnice“ financo-
vanou z programu „Rozvoj místních sportovišť a zázemí – Kabina“.

ZM16/2021/13 Zastupitelstvo města Solnice schvaluje účetní závěrku a Výroční zprávu společnosti
Kultura Solnice s. r. o. za rok 2020, obojí ve znění dle přílohy č. 7.

ZM16/2021/14 Zastupitelstvo města Solnice schvaluje použití zisku společnosti Kultura Solnice s. r. o.
za rok 2020 ve výši 259.312,39 Kč ke snížení neuhrazených ztrát minulých let a ve výši
67.884,12 Kč k převedení do nerozděleného zisku z minulých let. 

ZM16/2021/15 Zastupitelstvo města Solnice schvaluje uzavření Veřejnoprávní smlouvy uzavřené dle
§ 3a odst. 1 zákona č. 553/1991 Sb., o obecní policii, ve znění pozdějších předpisů (dále
jen „zákon o obecní policii“) mezi městem Solnice,  se  sídlem Masarykovo nám. 1,
517  01  Solnice,  a  městem  Rychnov  nad  Kněžnou,  se  sídlem  Havlíčkova  136, 
516 01 Rychnov nad Kněžnou, ve znění dle přílohy č. 8.

Výsledky projednávání, o kterých se nehlasovalo či nebyla přijata: ---

Výsledky projednávání, o kterých se nehlasovalo:

Zastupitelstvo města Solnice  bere na vědomí kontrolu usnesení  ze  zasedání Zastupitelstva města
Solnice č. 15/2021.

Zastupitelstvo města Solnice bere na vědomí rozpočtová opatření č. 7/2021, 8/2021 a 9/2021, vše dle
přílohy č. 1.

Zastupitelstvo města Solnice bere na vědomí informaci o Lesním hospodářském plánu Městských lesů
Solnice s platností 1. 1. 2021 – 31. 12. 2030.

V Solnici dne 23. září 2021

František Hovorka Ing. Jan Hostinský
místostarosta                                                               starosta
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USNESENÍ ze 17. zasedání Zastupitelstva města Solnice, konané dne 22. listopadu 2021  

ZM17/2021/1 Zastupitelstvo města Solnice schvaluje komisi pro přípravu usnesení a ověřovatele zá-
pisu z dnešního zasedání zastupitelstva města v navrženém složení. 

ZM17/2021/2 Zastupitelstvo města Solnice schvaluje program 17. zasedání Zastupitelstva města Sol-
nice konaného dne 22. 11. 2021, a to dle pozvánky zveřejněné na úřední desce Měst-
ského úřadu Solnice a doručené zastupitelům. 

ZM17/2021/3 Zastupitelstvo města Solnice vydává Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2021, o stanovení
obecního systému odpadového hospodářství, s účinností od 1. 1. 2022, ve znění dle
přílohy č. 3. 

ZM17/2021/4  Zastupitelstvo města Solnice vydává Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2021, o místním
poplatku za obecní systém odpadového hospodářství, s účinností od 1. 1. 2022, ve
znění dle přílohy č. 4.

V Solnici dne 23. září 2021

František Hovorka Ing. Jan Hostinský
místostarosta                                                               starosta

USNESENÍ z 18. zasedání Zastupitelstva města Solnice, konané dne 20. prosince 2021  

ZM18/2021/1 Zastupitelstvo města Solnice schvaluje komisi pro přípravu usnesení a ověřovatele zá-
pisu z dnešního zasedání zastupitelstva města v navrženém složení. 

ZM18/2021/2 Zastupitelstvo města Solnice schvaluje program 18. zasedání Zastupitelstva města Sol-
nice konaného dne 20. 12. 2021, a to dle pozvánky zveřejněné na úřední desce Měst-
ského úřadu Solnice a doručené zastupitelům. 

ZM18/2021/3 Zastupitelstvo města Solnice volí za člena kontrolního výboru Zastupitelstva města Sol-
nice zastupitelku Janu Tomšovou, bytem xxx. 

ZM18/2021/4 Zastupitelstvo města Solnice schvaluje rozpočtové opatření č. 15/2021, včetně dotací
přijatých a vydaných, dle přílohy č. 3.

ZM18/2021/5 Zastupitelstvo města Solnice schvaluje rozpočet města Solnice na rok 2022 včetně
dotací dle přílohy č. 4.

ZM18/2021/6 Zastupitelstvo města Solnice schvaluje střednědobý výhled rozpočtu města Solnice do
roku 2024 dle přílohy č. 5.

ZM18/2021/7 Zastupitelstvo města Solnice schvaluje finanční příspěvek společnosti Kultura Solnice
s. r. o. na rok 2022 ve výši 2.000.000 Kč. 
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ZM18/2021/8 Zastupitelstvo města Solnice schvaluje uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí
neinvestiční dotace z rozpočtu města Solnice č. 9/2021 mezi městem Solnice, se sídlem
Masarykovo  náměstí  1,  517  01  Solnice,  a  společností  Kultura  Solnice  s.  r.  o.,
IČO 08035881, se sídlem Masarykovo náměstí  1, 517 01 Solnice, ve znění dle přílohy č. 7.

ZM18/2021/9 Zastupitelstvo města Solnice souhlasí s příspěvkem pro Vodovodní svaz Císařská stu-
dánka ve výši 367.984,- Kč (v ceně včetně DPH) na úhradu části nákladů spojených s re-
konstrukcí přípojek k nemovitostem v ulici Kvasinská; z tohoto příspěvku je hrazeno
lože pod potrubí, zásypový materiál, hutnění a finální vrstvy zpevněných ploch. 

ZM18/2021/10 Zastupitelstvo města Solnice schvaluje prodej pozemku parc. č. 5753 – orná půda
a pozemku parc. č. 5761/1 – orná půda, oba v obci a katastrálním území Solnice, spo-
lečnosti sedláček – studio s. r. o., IČO 25962213, se sídlem Akademika Heyrovského
1171/2, 500 03 Hradec Králové. 

ZM18/2021/11 Zastupitelstvo města Solnice schvaluje uzavření kupní smlouvy mezi městem Solnice,
IČO 00275417, se sídlem Masarykovo nám. 1, 517 01 Solnice, jako prodávajícím, a spo-
lečností sedláček – studio s. r. o., IČO 25962213, se sídlem Akademika Heyrovského
1171/2, 500 03 Hradec Králové, jako kupující, ve znění dle přílohy č. 9.

ZM18/2021/12 Zastupitelstvo města Solnice schvaluje dodatek č. 2 zřizovací listiny Základní školy Sol-
nice, okres Rychnov nad Kněžnou, IČO 70979685, se sídlem Dobrušská 81, 517 01 Sol-
nice, ve znění dle přílohy č. 10.

ZM18/2021/13 Zastupitelstvo města Solnice schvaluje plán práce finančního výboru na rok 2022 ve
znění dle přílohy č. 11.

ZM18/2021/14 Zastupitelstvo města Solnice schvaluje plán práce kontrolního výboru na rok 2022 ve
znění dle přílohy č. 12.

Výsledky projednávání, o kterých se nehlasovalo či nebyla přijata: ---

Výsledky projednávání, o kterých se nehlasovalo:

Zastupitelstvo města Solnice bere na vědomí rezignaci Mgr. Radka Krčmáře na mandát člena Zastupi-
telstva města Solnice.

Zastupitelstvo města Solnice bere na vědomí rezignaci Mgr. Radka Krčmáře na funkci člena kontrolního
výboru Zastupitelstva města Solnice.

Zastupitelstvo města Solnice bere na vědomí kontrolu usnesení z 16. a ze 17. zasedání Zastupitelstva
města Solnice.

Zastupitelstvo města Solnice bere na vědomí rozpočtová opatření č. 11/2021, 12/2021, 13/2021
a 14/2021, vše včetně přijatých a vydaných dotací, vše dle přílohy č. 2.

V Solnici dne 23. září 2021

František Hovorka Ing. Jan Hostinský
místostarosta                                                               starosta
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Akce připravované na rok 2022
Rozpočet města je schválen zastupitelstvem města tak, aby mohly být profinancovány investiční akce

rozpracované z předchozího roku, připraveno pokrytí vlastními zdroji v případě získání dotace a dále
mohly být zhotoveny i akce hrazené plně z vlastních prostředků.

Jaké nejdůležitější akce budou probíhat:
Zahájení I. etapy rozšíření kapacity základní školy – půdní vestavba, rekonstrukce sociálního zařízení

v mateřské škole, společná výstavba cyklostezky Ještětice – Bílý Újezd – Podbřezí. Na té spolupracujeme
s dalšími dvěma obcemi tak, aby naše cyklostezka vedoucí z Rychnova nad Kněžnou byla dovedena až
k motorestu Skalka. Dále bude dokončen chodník v Ještěticích a vybudovány vjezdové brány do Ještě-
tic,  které  zklidní  dopravu  uvnitř  obce  a  posunou  hranici  Ještětic  za  křižovatku  směrem  k  Solnici.
U hřbitova v závislosti na výsledcích dotačního řízení začneme buď s přechodem pro chodce, nebo par-
kovištěm, v Kvasinské ulici budeme rekonstruovat povrch chodníku po generální opravě kanalizace,
generačně vyměníme systém veřejného rozhlasu ve městě. Ve vodovodním hospodářství bude vybudo-
vána tlaková posilová stanice ve vodojemu a zároveň přivaděč k plánovaným parcelám pro rodinné
domky v lokalitě Sídliště I. Samostatnou kapitolou je zahájení rekonstrukce sportovního areálu, zde pro-
bíhá vyhodnocení naší žádosti o dotaci u Národní sportovní agentury, se kterou vedeme komplikované
jednání od loňského roku. Pro potěšení duše a přírody máme podány žádosti o dotaci na dvě stromo-
řadí – v Solnici U Křížku a v Ještěticích Na Příčnici.

Dalšími položkami jsou projektové dokumentace na chodník u spodní cesty v Ještěticích, sportoviště
v Ještěticích, parkoviště v ulici Sadová a most od spodní cesty v Ještěticích, který pochází z třicátých let
minulého století a má své odslouženo. A samozřejmě budou pokračovat projektové práce na budoucí
podobě náměstí.

Tolik tedy schválený rozpočet a plán investic. Je zřejmé, že teď nás všechny čeká hodně práce.

Ing. Jan Hostinský, starosta města

Informace z radnice

Tříkrálová sbírka 2022 v naší obci
Snad se pěkné tradice opět navrací, neboť bylo tak nějak dobrým zvykem v našich končinách, že i naše

obec se na úvod nového roku připojovala ke známé akci, a tou je Tříkrálové koledování. To loňské pro-
běhlo bohužel převážně v online prostředí a formou rozmístěných kasiček, neboť do průběhu sbírky
zasáhla pandemie nemoci covid-19 a v souvislosti s ní přijatá opatření. A tak koledníci vzhledem k ce-
lostátnímu zpřísnění restrikcí do ulic nevyšli. Ovšem ta letošní Tříkrálová sbírka, jakožto největší sbír-
ková a dobrovolnická akce v České republice pořádaná v našem regionu Farní charitou Rychnov nad
Kněžnou, proběhla čerstvě první lednovou sobotu 8. 1. 2022.

Organizace to nebyla lehká, museli jsme překonat spoustu omezujících restrikcí, ale nakonec jsme
malé koledníky se zapečetěnými pokladničkami do ulic vypravili, aby svojí koledou potěšili každého, kdo
očekává  s  jejich  koledou  přijmout  i  požehnání.  V  Solnici  je  hlavní  koordinátorkou  celé  sbírky
PharmDr. Zlata Novotná a tým 15 dobrovolníků z řad místních spolků /hlavně ze zástupců žen, dů-
chodců, solnického Broučka, z.s. a z dalších nových dobrovolníků z řad mladých studentů i z řad pra-
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covníků úřadu či mateřské školky/, kteří nezištně doprovodili malé koledníky a převzali zodpovědnost za
zapečetěné pokladničky. Zázemí pro celou organizaci pak jako už tradičně poskytuje město Solnice, kde
pro ně nachystali napečené dobroty členky Spolku solnických žen. Všem malým i velkým, kteří se do
letošního koledování opět zapojili, patří za jejich vytrvalé koledování předat od organizátorů velké po-
děkování. Stejně tak je opravdu na místě poděkovat za štědrost všem dárcům, díky nimž se letos v Sol-
nici a v Ještěticích dohromady vybralo naprosto rekordních 61.373,- Kč /z toho v Ještěticích 8.625,- Kč
a v Solnici 52.748,- Kč/. Je vskutku nádherné, když se dobrá věc povede i v takto nelehké době. Tento vý-
těžek bude použit podle schváleného záměru na obnovu vybavení Stacionáře sv. Františka v Rychnově nad
Kněžnou - Denní stacionář, Týdenní stacionář a odlehčovací služby a na krytí nákladů spojených s provo-
zem NDC Zastávka (pro lidi bez domova). Dále poputuje pomoc konkrétním lidem a rodinám v nouzi
v regionu působnosti FCH RK, rodinám s více dětmi dlouhodobě žijícím na hranici chudoby a rodinám
s postiženým dítětem. Z výtěžku budou kryty náklady vzniklé při odstraňování následků povodní, požárů
a dalších mimořádných situací a na redistribuci potravinové a materiální pomoci. Část výtěžku bude také
poskytnuta na realizaci projektů v Indii: kvalifikační kurzy pro mladé lidi a večerní vyučování pro děti v ob-
lasti Bangalore a na podporu nemajetných školáků a vysokoškolských studentů v oblasti Karnataka. 

A pro připomenutí: V roce 2021 bylo v regionu Farní charity Rychnov nad Kněžnou vybráno do po-
kladniček 304 528 Kč, on-line 105 933 Kč. V rámci záměru byly podpořeny rodiny v nouzi např. rodině
se čtyřmi dětmi byly zakoupeny speciální matrace a polštáře pro dítě s hendikepem, pro rodinu očeká-
vající čtvrté dítě byla zakoupena pračka, další rodina obdržela příspěvek na bydlení, jiná respirátory.
Ve Stacionáři sv. Františka v Rychnově nad Kněžnou bylo zakoupeno vybavení tréninkové kuchyňky:
trouba, varná deska, pracovní deska, skříňka, dále pračka, chladničky, ochranné pracovní prostředky
(oblečení, dezinfekce), stoly a skříňky do denního stacionáře, výtvarné a ergoterapeutické pomůcky. Na
vozidlo pro dopravu klientů do stacionáře byly zakoupeny pneumatiky.

Stanislava Klengelová, tajemnice městského úřadu

Nabídka volného pracovního místa a služebního bytu
Město Solnice hledá nového zaměstnance do Technických služeb města s podmínkou řidičského

oprávnění sk. B a výhodou je řidičské oprávnění sk. C, E.  Svářečský kurz je též výhodou. Nabí-
zíme možnost nájmu služebního bytu o velikosti 81 m2 v objektu sokolovny. Vhodné pro manžel-
ský pár, nabízíme dohodu o provedení práce na úklid sokolovny, příp. dalších prostor. Nástup
možný ihned.

Upozornění na zásadní změnu v sytému plateb za odpady v novém roce 2022!
V rámci cílené kampaně v závěru loňského roku zaměřené na osvětu občanů k novinkám v odpado-

vém hospodářství na území našeho města jsme upozorňovali na řadu důležitých změn v této oblasti. Pro-
střednictvím letošního prvního čísla zpravodaje si ještě znovu dovolujeme apelovat na občany, kteří
změny ještě nezaznamenali, že zastupitelstvo města Solnice na svém zasedání dne 22. 11. 2021 přijalo
novou vyhlášku o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství s novou sazbou ve výši
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720,- Kč za poplatníka z titulu přihlášení ve městě nebo za poplatníka z titulu vlastnictví nemovité věci
na území města. Město Solnice v souvislosti s novou vyhláškou vydalo pro občany města Solnice na
konci měsíce listopadu příručku Odpadový speciál, kde jsou všechny novinky v odpadovém hospodář-
ství popsány. Příručku obdržely všechny domácnosti do svých poštovních schránek, případně je k nale-
znutí  na  webových  stránkách  města.  Co  musí  občan  nově  učinit  vám  tedy  ještě  jednou  souhrnně
přinášíme na stránkách lednového zpravodaje.

1. Ohlašovací povinnost.

Pro občana poplatníka z titulu trvalého pobytu to znamená, že vás přihlásíme automaticky na základě
informací z evidence obyvatel. 

Komu doporučujeme přijít si vyplnit ohlašovací formulář? Vícečlenným domácnostem z důvodu zjed-
nodušení platby a v každém případě všem, kteří mají nárok na osvobození či úlevu dle vyhlášky, aby jim
tyto mohly být před vygenerováním výzvy k platbě zahrnuty.

Pokud totiž je ve vaší domácnosti více členů a chcete, aby vám byl přidělen jeden společný variabilní
symbol,  pod  kterým  budou  zahrnuty  všechny  osoby  z  domácnosti,  doporučujeme  ve  lhůtě  do
15. 1. 2022 vyplnit formulář Prohlášení poplatníka a odevzdat jej v kanceláři matriky nebo na pokladně
úřadu. Připojení nebo odpojení dalších osob bude nutné znovu nahlásit. Dále důrazně upozorňujeme,
že pokud spadáte do kategorie osob majících nárok na osvobození nebo úlevu je nutné vyplnit Pro-
hlášení poplatníka, kde si vyplníte kategorii příslušného osvobození nebo úlevy. Samozřejmě sleva
z důvodů věku (dítě, senior) se nemusí dokladovat, neboť je součástí evidence obyvatel. Ostatní nárok
je potřeba doložit příslušným dokladem a v tomto případě je také nutné dodržet termín pro uplatnění
úlevy či osvobození, a to v termínu do 15. 1. 2022.

Pokud spadáte do kategorie, že platíte poplatek z titulu vlastnictví nemovitosti, je potřeba v každém
případě vyplnit formulář Ohlášení k místnímu poplatku, který lze stáhnout ze stránek města, vyplnit
a doručit na adresu městského úřadu nebo se dostavit osobně na MěÚ Solnice, kancelář matriky či po-
kladny a vyplnit ohlášení vzniku poplatkové povinnosti zde. Ohlašovací povinnost je do 15. ledna 2022,
doporučujeme neotálet s ohlášením.

Jakékoliv změny v průběhu roku je však nutné ohlásit, např. změnu majitele nemovitosti.

2. Jak budu poplatek platit?

Hotově či kartou v kanceláři matriky nebo pokladny městského úřadu v Solnici. Z tohoto důvodu je
na úřadě nově nainstalován platební terminál.

Převodem na účet města, částku, číslo účtu a hlavně příslušný variabilní symbol vám po splnění lhůty
k ohlášení, tj. po 15. lednu 2022 sdělíme písemnou cestou (bez variabilního symbolu nelze přiřadit
platbu ke konkrétní osobě!!!). Zájemcům, kteří si budou chtít zaplatit poplatek hned v úvodu roku, bude
toto umožněno při osobní návštěvě na úřadě.

Dále je zapotřebí ohlídat si splatnost poplatku dle varianty, kterou si občan zvolí, tj. buď jednorázově
do 31. 3. 2022 či ve dvou splátkách k 31. 3. 2022 a k 30. 9. 2022.  Následně po provedené platbě bude
vydána na popelnici celoroční nalepovací známka, která bude pro svozovou firmu signálem, že tato po-
pelnice patří do svozového sytému pro občany města a že má být vyvezena. Do konce března bude svo-
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zová firma v rámci přechodného období popelnice vyvážet dle stávajícího systému bez nutnosti ozna-
čení známkou.

3. Co s nakoupenými známkami na popelnice?

Pokud si někdo nakoupil lístky na odvoz popelnic a do konce roku je neuplatnil, může je přinést na
matriku nebo pokladnu města, kde mu za ně budou vráceny peníze.

4. Závěrečné doporučení pro občana.

Určitě je žádoucí si pečlivě prostudovat obě vyhlášky, seznámit se se všemi novinkami v systému tří-
dění (vše je dostupné na stránkách města v sekci odpadové hospodářství), vyhodnotit si dle svých mož-
ností, co všechno  z nabízených variant pro odložení tříděného odpadu mi vyhovuje, abych zakomponoval
do svých domácích postupů a uvědomit si, že nebudeme-li pečlivě třídit, pak náklady spojené se svo-
zem a likvidací odpadu končícího na skládce jenom a jenom porostou. Pokud občané nebudou dů-
sledně třídit, poroste i poplatek! S ohledem na to připomínáme, že město nakoupilo hromadně pro
občany bydlící v rodinné zástavbě sběrné nádoby modré barvy na papír a žluté barvy na plasty. Tyto
nádoby umožní občanům třídění přímo u rodinných domků a jejich svoz město zajistilo 1x měsíčně
dle svozového kalendáře. Prosím zvažte tuto motivační novinku města v rámci komfortnosti domácího
třídění. O nádobu si můžete požádat přímo na městském úřadě, cena popelnice, ať žluté či modré
barvy činí 600,- Kč.

Na závěr jedno konstatování: i když město značnou část zvyšujících se nákladů na svoz a likvidaci
komunálního odpadu nese trvale na svých bedrech, nelze toto zatížení nekonečně zvyšovat a není jiné
cesty než přenášet zvyšující se náklady za svoz a likvidaci komunálního odpadu i na své občany tak,
jak se to děje ve všech obcích v celé ČR. Město Solnice poplatek za odpad zavedlo v takové výši, aby
se míra doplatku města, kterou bude nadále tento druh služby pro občany dotovat, pohybovala ve
výši 500.000,- Kč.

Mgr. Stanislava Klengelová, tajemnice městského úřadu

Den přeslavný jest k nám přišel,                                    
v němž má býti každý vesel,
radujme se, veselme se,
v tomto novém roce.
Radujme se, veselme se,
v tomto novém roce. …

V mateřské škole pracujeme s dětmi podle rámcového vzdělávacího programu, ve kterém jsou stano-
veny dílčí cíle pro jednotlivé vzdělávací oblasti.

Jako další cíl jsme si stanovili pro období prosince užívat si radost, jak praví slova starobylé koledy
v úvodu tohoto textu.

Mateřská škola Solnice
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Radost  jsme  chtěli  udělat
všem návštěvníkům MŠ i vánoč-
ními stromy – před vchody ozdo-
bila každá třída svůj vlastní. 

Na zahradě MŠ s rozsvíceným
betlémem si mohli projít zájemci
cestu s vánočními úkoly a v ozdo-
beném altánu bylo možno sezná-
mit  se  s  nejznámějšími  vánoč-
ními tradicemi.

Pro radost ostatním ozdobily
paní učitelky vánoční stromeček
ve vestibulu zámku Kvasiny a při-

spěly i exponátem na zdejší výstavu betlémů. (Ozdobení tentokrát neunikla ani solnická radnice, má
sněhové vločky na oknech!)

Abychom udělali radost a zprostředkovali kulturní zážitek, připravili jsme i vánoční besídky a to dvěma
způsoby - podle sil, možností a okolností: na za-
hradě MŠ nebo na webu MŠ. Malé vystoupení se
nám  podařilo  předvést  i  našim  solnickým  dů-
chodcům!

Vyráběli jsme vánoční přáníčka a dárky – proč
asi? No pro radost! Vybaveni dárečky vyrážely pak
děti ze třídy od Rákosníčka do ulic, zazpívaly ko-
lemjdoucím a obdarovaly je.

Nezapomínali jsme ani na děti, radostnými zá-
žitky měly naplněný celý adventní čas: 

Mikulášská návštěva (v režii a podání rodičů)
dopadla výborně, stromečku na naší zahradě jsme
všichni pěkně zazpívali a co myslíte? Rozsvítil se!
Ježíšek k nám také dorazil – přinesl spoustu skvě-
lých dárků a nechybělo ani vánoční menu, paní
kuchařky připravily jídelníček jak se sluší a patří!

Radostné zážitky jsme měli i z návštěvy ZUŠ
v Rychnově nad Kněžnou a knihovny v Solnici,
z promítání pohádek ve SD v Solnici, z výstavy
betlémů na zámku Kvasiny a velkého betlému u Štěpánových.

Rozdávání radosti druhým totiž způsobuje, že pak máme radost sami. Proto vám přejeme, abyste si
pocit radosti dopřávali po celý rok!

Eva Cvejnová, ředitelka MŠ Solnice
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Podzimní  šeď  jsme  letos  bohužel  nezahnali  hromadnými  akcemi,  které  škola
obvykle organizuje, i přesto se však žáci mohli pobavit a realizovat své zájmy v rámci rozmanitých
zájmových činností. Ty jim umožňuje navštěvovat Centrum volného času NELIN, do nějž dochází stále více
dětí z naší školy i těch nedalekých. V letošním školním roce skvěle fungují jak sportovní setkání, kde se
hraje florbal, stolní tenis, trénuje atletika nebo tančí, tak i kroužky Vaření, Keramika, Zábavná věda, Šití,
Počítače nebo kroužek Technicko-modelářský. Škole  se  také podařilo uspořádat pravidelné besedy
v rámci preventivních programů.

Závěr kalendářního roku byl u nás opět živý. Na začátku prosince, v pátek 3. 12., zorganizovali devá-
ťáci čertovský program pro děti z 1. stupně. Celé nevšední dopoledne probíhalo v tělocvičně, kde byly
přichystány různé soutěže a stanoviště s čertovskými úkoly. Na závěr se děti z posledního ročníku naučily
čertovský tanec. Nechyběl ani Mikuláš, který všem přinesl sladkou odměnu. Odpoledne dostala nadílku
ještě školní družina – v každém oddělení tak přibyly nové hračky, stavebnice a stolní hry.

Jak je už u nás zvykem, v předvánočním čase se konal koncert Rolničky, který se ale tentokrát usku-
tečnil na školním dvoře. Také pravidelný lyžařský kurz na Šerlišském Mlýně v Orlických horách letos pro-
běhl za netradičních podmínek – o nějaký čas dříve. I tak si ho jeho účastníci z 8. ročníků moc užili. 

Během závěrečného školního týdne mohli žáci 1. stupně navštívit v mateřské škole vánoční stezku, kte-
rou připravily tamní paní učitelky na zahradě u školky. V poslední předvánoční školní den, tedy ve středu
22. 12., se v každé třídě uskutečnilo posezení u stromečku s předáváním dárečků mezi kamarády. A na-
dělovala i škola, a to hlavně třídám, které ještě neobdržely trička s naším logem. To své má odteď každý
žák i učitel, navíc v barvě, na níž se každá třída domluvila. O to víc nám to všem sluší! Během vánočního
dopoledne uvítaly všechny třídy vzácného hosta – Dědu Mráze s vnučkou Sněhurkou, díky kterým se
děti dozvěděly, jak probíhají vánoční svátky i v jiné zemi. 

Doufáme, že Vánoce nejen na Kamčatce, ale hlavně v Solnici proběhly v klidu a pohodě, a přejeme všem
pokud možno podobně poklidný i nový rok!

zaměstnanci ZŠ Solnice

Základní škola Solnice
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Solnický Brouček

Solnický Brouček přeje všem v novém roce 2022 hodně
štěstí, zdraví, lásky, pohody a báječných zážitků.

Na letošní rok plánujeme všechny tradiční akce, jako je na-
příklad karneval, bazar, pohádková cesta a další. Provoz herny
zahajujeme 10. ledna 2022, otevírací doba je stejná s přede-
šlými roky. Nově u nás najdete šicí stroje, které mohou využít
všichni, kteří budou mít zájem. Stále probíhá i Klub angličtiny

pro nejmenší. Za nepříznivých covido-
vých opatření naplánujeme individuální
vycházky po Solnici a okolí s úkoly pro
děti.
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Zpráva o činnosti Klubu důchodců Solnice za IV. čtvrtletí roku 2021
Rádi bychom vás informovali o činnosti KD Solnice za poslední období roku 2021. V září byl domlu-

ven výlet na Olomoucko spojený s návštěvou obce Skrbení. Ve středu 15. září jsme s rodícím se dnem
odjížděli do hanáckého kraje. Cesta ubíhala k naší spokojenosti dobře. Naše první prohlídka byla zajiš-
těna na zámku v Čechách pod Ko-
sířem.  Rozdělili  jsme  se  na  dvě
skupiny, které byly provedeny zám-
kem v krátkém sledu po sobě. Nej-
dříve  nastaly  rozpaky,  zda  mít
respirátory či ne. Nakonec jsme se
dohodli, že vzhledem k lepší sro-
zumitelnosti  slova  necháme  na
každém,  jak  se  rozhodne.  Spolé-
halo  se na proočkovanost účast-
níků  prohlídky.  Výklad  o  historii
nejen zámku, ale i o jeho majitelích
a hostech byl úžasný. Viděli jsme
spoustu  originálních  exponátů
z doby, kdy byl zámek obydlen pů-
vodními vlastníky. Po této prohlídce byl volný rozchod. Někteří si dopřáli pohodu na zámeckém dvoře
s dobrou kávou či jiným nápojem, někdo navštívil další individuální expozice v zámku, mnozí využili slu-
nečného počasí k procházce či odpočinku v zámeckém parku. Nastal čas, kdy jsme se měli přesunout
k další objednané prohlídce, a to do muzea kočárů. Zde se nás ujal sám majitel muzea pan Václav Obr.
Jeho výklad o historii muzea, jednotlivých kočárech a zajímavostech, byl dechberoucí. Je to nadšenec,
který muzeem doslova žije. Měli jsme možnost vidět velké množství exponátů, dozvěděli jsme se o nich
podrobné informace. Mnohé jsou ojedinělými sběratelskými kousky. Nakonec jsme poděkovali za pěkné
zážitky, které jsme si odnášeli z muzea a odebrali se k autobusu. Ten nás dovezl do obce Skrbeně, kde

jsme měli zajištěn oběd v místní restauraci.
Jelikož bylo krásné slunečné počasí, využili
jsme možnosti venkovního posezení. Sou-
částí pozvání na oběd mělo být setkání se
zástupci místního seniorského klubu, se
kterými  jednali  v  srpnu naši  členové vý-
boru. Vzhledem k souhře náhod a zane-
prázdnění  těchto  jejich  zástupců  nás
uvítali jiní vyslaní členové klubu. Ti nebyli
zcela seznámeni se situací a tak ze začátku
nastalo menší rozčarování. Nakonec se vše
vyjasnilo a všichni jsme se po obědě ode-
brali s našimi hostiteli na menší prohlídku

Klub důchodců Solnice
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zajímavostí jejich obce. Dozvěděli jsme se historii původní zemanské tvrze a poté statku, něco i o histo-
rii obce a nakonec i důvod a historii spojenou s umístěním sochy sv. Jana z Nepomuku právě ve dvoře
této tvrze. V nedalekém kostele jsme si prohlédli interiér a též vyslechli něco o jeho historii. Hlavní ale
bylo zhlédnutí unikátního skleněného oltáře v tomto chrámu Páně. Nastal čas odjezdu na plánovanou
zastávku v Hanáckém muzeu v přírodě v obci Příkazy. Zde nás očekávala úžasná paní průvodkyně, která
nám i přes pokročilou hodinu ukázala exponáty a pravou hanáčtinou nám o nich povyprávěla. Zmínila
se i o historii obce a unikátních památkách v ní. Za soumraku se autobus, řízený jako vždy spolehlivým
panem Vaverou, vydal na zpáteční cestu. Postupně se spokojenost s příjemně stráveným dnem přemě-
nila ve zpěv, který zněl autobusem až téměř do Solnice.

Kultura Solnice s.r.o. pořádala 19. září 2021 koncert malé dechové hudby Opočenky. Výborem klubu
důchodců byl odsouhlasen příspěvek na vstupné ve výši 50 Kč, čehož využilo 25 členů klubu.

Začátkem října byli senioři z klubu po-
zváni na podzimní výstavu do místní ma-
teřské  školky.  Vzhledem  k  určitým  opa-
třením ministerstva zdravotnictví se této
výstavy nezúčastnil klub hromadně, ale vý-
stavu si prohlédli někteří členové  indivi-
duálně. Výtvory dětí z různých přírodních
materiálů, dýní a dalších jednoduchých do-
plňků byly překrásné. Děkujeme za toto po-
zvání.

Ve středu 20. října v osm hodin ráno,
odjel ze Solnice autobus s našimi seniory
tradičně za nákupy do tržnice v polské Kudowa-Zdroj. Při zpáteční cestě se zastavili v Novém Městě
n. Met., kde byla zajištěna k obědu pečená kachna. Kolem 15. hodiny se všichni spokojeně navrátili do
svých domovů.

Další říjnovou akcí byla exkurze do firmy Matrix v Třebešově. V pondělí 25. 10. 2021 v 9:00 hod. jsme
se vydali autobusem řízeným paní Vaverovou, stejně dobrou řidičkou jako její manžel, do sídla firmy

Matrix a.s. Zde jsme byli rozděleni na dvě
skupiny, které si převzali výborní průvodci.
Ukázali nám provoz, kde se zabývají výku-
pem zvěřiny a jejím zpracováním. Výrobky
si  je  možné  zde  zakoupit.  Tyto
prvotřídní výrobky  jsou dodávány do re-
staurací  a  různým  distributorům.  Dále
jsme zhlédli provoz pily, kde se zpracovává
hlavně  modřínová  a  dubová  kulatina,
v menší míře kulatina smrková a borová.
Finálními produkty jsou stavební a truh-
lářské  řezivo,  hoblovaná  prkna,  dřevěné
štafle a KVH a BSH hranoly. Strojový park
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je velice moderní, s vysokými výrobními výkony. K obsluze je potřeba minimum pracovníků, pracovní
prostředí je celkem příjemné. Nakonec jsme byli uvedeni do sálu trofejí, kde jsme si prohlédli úžasnou
sbírku z různých loveckých úspěchů některých členů společnosti. Zde nám byl též promítnut krátkome-
trážní film o firmě Matrix a.s., kde byly představeny jednotlivé divize firmy a jejich zaměření. Po obdržení
malé pozornosti od firmy a rozloučení s našimi průvodci, jsme přejeli autobusem do motorestu v Bílém
Újezdě na chutný oběd. Po návratu do Solnice jsme se rozcházeli spokojeni do svých domovů.

Hned následující den, v úterý 26. října ve 14:00 hod. proběhla zdravotní přednáška o bylinkách
a mastičkách. Využili jsme příjemného prostředí naší nové klubovny, kde byl připraven dostatek míst
pro posluchače, ale marně jsme zájemce vyhlíželi. Nakonec se sešlo pouhých 9 lidí. Přednášku vedl
ing. Karel Štenbaur. Jeho počáteční rozčarování z malého zájmu se nakonec rozplynulo a přednáška se
proměnila ve velice užitečnou besedu. Byly nám představeny vzorky výrobků z bylinek, které jsme si
mohli na místě vyzkoušet. Po příjemně strávené hodině a půl, jsme si některé výrobky mohli zakoupit.
Odcházeli jsme obohaceni vědomostmi o různých bylinkách a výrobcích z nich, o míchání čajů, účincích
i škodlivých vlivech domácky připravovaných výluhů.

V listopadu měli naši členové klubu odsouhlasen příspěvek na vstupné na dvě představení ve Spole-
čenském domě v Solnici: dne 7. 11. na představení divadla Kšanda, kde využilo slevu na vstupném pouze
6 členů a 13. 11. na písňový kuplet, kde bylo přispěno 8 členům klubu.

Další akcí pořádanou klubem bylo středeční povídání a promítání manželů Martincových o Austrálii
a Novém Zélandu. Odpoledne 10. 11. v 15 hod. se sešlo 18 zájemců v malém sále Společenského domu
v Solnici. Pečlivě, panem Martincem zpracované video z cest doprovázela výkladem jeho žena Alena
Martincová. Přinesli ukázat i některé suvenýry, které si dovezli na památku. Bylo to úžasné odpoledne,
kdy jsme se podívali do míst, která nám jsou velmi vzdálená. Nezbývá, než jim poděkovat za nevšední
zážitek.

Bylo plánováno tradiční setkání jubilantů, ale nakonec se muselo z důvodu zvýšeného výskytu nákazy
Covidem a protiepidemických nařízení, odvolat. Členové výboru proto alespoň roznesli jubilantům malou
pozornost a všichni se těšíme, že snad na jaře se podaří uspořádat posezení s občerstvením, jak bývalo
zvykem.

Výbor  klubu  se  sešel  1.  prosince
2021,  aby  uzavřel  potřebné  zprávy
o činnosti klubu v roce 2021. Zároveň
již začal plánovat akce na rok příští.
Musíme doufat, že se epidemiologická
situace zlepší a budou se moci pláno-
vané akce uskutečnit.

Členové výboru se 3. 12. 2021 sešli,
aby navštívili Mateřskou školu v Solnici
a zhlédli vánočně vyzdobený exteriér
školky. Při této příležitosti předali paní
ředitelce  malý  příspěvek  na  dovyba-
vení potřebnými pomůckami pro děti.
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Mohli jsme shlédnout výstavku prací dětí a rodičů v šatně školky a část programu, který si děti připra-
vily k Mikuláši a tomuto svátečnímu času. Od dětí jsme byli obdarováni malými přáníčky a dárečky jimi
vyrobenými. Škoda, že vzhledem k situaci kolem Covidu, nemohly děti svůj program předvést širší ve-
řejnosti. Spolu se svými učitelkami vše velmi pěkně nazkoušely.

V tomto roce byl ještě odsouhlasen příspěvek 50 Kč na vstupné členům klubu na Vánoční koncert plá-
novaný na 19. 12. 2021. Pořadatelem byla opět Kultura Solnice s.r.o.

Omlouváme se za výpadek v obslužnosti webových stránek klubu v posledním čtvrtletí 2021. V roce
2022 již budou opět tyto stránky v pořádku a budete zde nacházet aktuální informace, jak bývalo zvy-
kem.

Předběžně zveme všechny členy na výroční schůzi klubu, ve středu 19. ledna 2021. Doufáme, že bude
tato akce povolena a my se s vámi opět budeme moci setkat v příjemném prostředí Společenského domu
v Solnici, u připravovaného kulturního programu.

Do roku 2022 přejeme všem našim členům a jejich rodinám mnoho zdraví, pohodu a hodně sil na zdo-
lávání různých peripetií, které nás čekají. Doufáme, že se nám podaří připravit program činnosti takový,
aby si každý mohl vybrat dle svých zájmů a možností. Těšíme se na vaši hojnou účast na pořádaných vý-
letech, přednáškách a podobných klubových činnostech.

Ladislav Hradecký za výbor klubu
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Informace ze Sportovního klubu
Atleti SK Solnice ve věku od 7 – 14 let mají tréninky pravidelně každé pondělí v 16 hod v Solnici.

V roce 2021 jsme se mohli začít scházet na venkovních sportovištích zase v květnu po zrušení covido-
vých opatření. V létě využíváme fotbalové hřiště, cyklostezku na Černíkovice a občas okolí lesa Šárky. Tré-
nink  se  skládá  z  volného  rozběhání a  rozcvičení, dále  speciálních cvičení  zaměřených na  tělesnou
koordinaci, rychlost a obratnost dětí a závěrečných her.

Hned v červnu jsme se účastnili Krajského kola přípravek v Novém Městě nad Metují. V září jsme
absolvovali orientační běh v Bělé u Rychnova nad Kněžnou a Koláčkový běh lyžařů ve Skuhrově nad Bělou.
Od listopadu využíváme tělocvičnu ZŠ Solnice a její přilehlé hřiště. Po úvodním rozcvičení následuje gym-
nastika, hry v družstvech či posilování s váhou vlastního těla. Na závěr nesmí chybět oblíbené hry.

Každého tréninku se zúčastňuje 20 – 30 dětí pod vedením třech dospělých.

Do nového roku přejeme všem našim sportovcům jen to nej, pevné zdraví a abychom se mohli schá-
zet libovolně, bez vládních nařízení.

Ing. Zuzana Andršová, oddíl atletiky

Sportovní klub Solnice

Druhé festivalové kolo HK
V neděli 24. 10. 2021 se konalo druhé

kolo festivalu v barevném minivolejbalu.
Turnaj uspořádala Hradecká Slávie. Do zá-
pasů  o  festivalové  body  jsme  vyslali
6 družstev!! Účast byla o poznání větší
než v prvním kole. První kolo v RK se ještě
hrálo podle pravidel pro rok 2020/21, ale
v HK se poprvé hrálo podle nových na rok
2021/22. Tzn., že některé děti už musely
hrát o barvu výš.

Všechny barvy (žlutá, oranžová, červená
a modrá) hrály na čas 10 min. a výsledky
se vyhlašovaly po základních skupinách.

ŽLUTÝCH bylo 12 družstev rozdělených do dvou skupin. Každý tým si tak zahrál 5 zápasů. Naše druž-
stvo M. Zima, L. Volná, V. Roleček si vedlo skvěle. Ve své skupině prohrálo pouze jednou a zaslouženě vy-
hrálo a slavilo 1. místo!

Volejbalový klub Auto Škoda Kvasiny
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ORANŽOVÝCH bylo 32 družstev. Hráli tak ve čtyřech skupinách. Naše dvě družstva hrála ve složení
M. Moravec a dva nováčci S. Štěpán, L. Kubcová. Hráli skvěle!! Prohráli také pouze jednou a v konečném
výsledku to stačilo na výborné 2. místo. Druhý náš tým hrál ve složení A. Vavera, Z. Chlumecká, K. Jir-
sová (nováček). Tento tým střídal lepší výsledky s horšími a v konečném výsledku z toho bylo 6. místo. 

ČERVENÉ družstvo ve složení A. Rolečková,
K. Kopecká. Pro holky to byl první turnaj v čer-
vené barvě. Popraly se s tím skvěle, tří zápasy
vyhrály a stejný počet prohrály. Skončili těsně
pod stupni vítězů na 4. místě.

V MODRÉM jsme měli družstvo dívek (K. Krá-
líčková, E. Bartková, S. Plachetková) a chlapců
(V. Cvejn, D. Pilař, K. Křepelová). Dívčí tým se
umístil na 10. místě, klučičí tým se umístil na
7. místě. Pro více než polovinu dětí byl tento
turnaj první setkání s hrou. Pro všechny to byla
zkušenost, ze které budeme čerpat jednotlivé
postřehy pro rozvoj a zlepšení výkonu na tré-
nincích. Všechny děti na turnaji statečně bojovaly a moc si to užily!

Na závěr děkuji rodičům, kteří nám pomáhají s dopravou. V neděli jsme však měli změnu, jelikož nás
je mnoho využili jsme nabídku A. Vavery a jeli i s rodiči dohromady autobusem. Pro děti dobrodružství,
pro nás ulehčení, nemuseli jsme shánět auta. Bylo to super a děkujeme za ochotu.

Mikulášský turnaj
První adventní neděli 28. 11. 2021, po roční pauze způsobené covidem, pořádala hradecká Slávie tra-

diční Mikulášský turnaj. Vypsaný byl opět jen pro oranžovou a modrou barvu.
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Náš  VK  nakonec  reprezentovala  tři
družstva v oranžové barvě: Maty Moravec
s Adamem  Vaverou,  Šárka  Luščáková  s
Kačkou Matincovou a Sam Štěpán s Lili
Kubcovou. Kvůli karanténám se družstva
utvářela ještě večer před turnajem. Děkuji
Kačce, že tak narychlo byla ochotna hrát.

V oranžové barvě se sešlo 16 družstev.
Ta  se  rozdělila do 4 skupin a podle vý-
sledků ze základních skupin postoupila do
finálových o celkové umístění. Každé mužstvo tak odehrálo 6 zápasů po dvanácti minutách. Dvě prvně
jmenovaná oranžová družstva vyhrála své skupiny a postoupila tak do bojů o 1. - 4. místo. Nakonec proti
sobě bojovala o vítězství v turnaji 2 naše družstva. O kousek šťastnější byla Kačka se Šárkou a slavily tak
vítězství 1. místa. Kluci Maty s Adamem obsadili 2. místo. Lili se Samem celkově dvakrát zvítězili a ob-
sadili 12. místo.  

Za modrý tým hráli: E. Houštěková, S. Plachetková, K. Křepelová a D. Pilař. Přes veškerou snahu, kte-
rou do hry všichni dali, se podařilo uhrát jen 2 sety. Jediný vyhraný zápas byl v posledním kole, kdy jsme
bojovali o předposlední místo. Vzhledem k tomu, že nakonec došlo k vyhlašování zvlášť dívek a zvlášť
družstev chlapců, se náš tým umístil na 4. místě chlapeckých týmů.

Vícemistři ČR ve žlutém a oranžovém minivolejbalu jsou z Kvasin
Poslední víkend v září 2021 se v areálu Na Podvinném mlýnu konalo celostátní finále minivolebalu pro

rok 2021. První polovina letošního roku byla ještě poznamenaná covidovým lockdownem, tak se veškeré
sportovní aktivity musely posouvat v čase. Pražského celostátního festivalu minivolejbalu se ujal Praž-
ský volejbalový svaz a akce se opravdu podařila. Přijelo skoro 200 týmů a 600 dětí všech minivolejbalo-
vých barev. Počasí vyšlo na jedničku.

Do Prahy jela za Kvasiny bojovat proti nejlepším celkům z celé ČR dvě družstva. Žlutí: M. Moravec,
A. Vavera a Z. Chlumecká. Oranžoví: Katky Martincová a Dusbabová. V sobotu se rozehrály základní sku-

piny. Žlutí  všechny  své  zápasy  vyhráli
a zaslouženě postoupili do nedělního fi-
nále do skupiny o 1. – 6. místo. Oranžoví
jednou prohráli. Ve své základní skupině
tak skončili na 2. místě. Nemuselo je to
však mrzet, protože i oni jako nejlepší
tým z druhých míst, postoupili do sku-
piny, která hrála v neděli o 1. – 7. místo.

V neděli byla obě naše družstva od-
hodlána bojovat o co nejlepší výsledek.
Žlutí  hráli  skvěle!  Postupně  porazili
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D. Újezd, Církvice, Lvy Praha, po boji Chodov (15:12), nestačili pouze na Braník „A“ a v krásném zápase,
kde kluci z Prahy byli o hlavu vyšší, prohráli těsně 17:19. V konečném pořadí z toho bylo nádherné
2. místo a titul vícemistr ČR pro rok 2021 ve žlutém minivolejbale! Obrovská radost našich nejmenších.
V této nabité konkurenci je druhé místo pro náš klub výborným úspěchem. 

Oranžové holky měly trnitější cestu. Jejich finálová skupina, byla velmi vyrovnaná. Porazily Braník,
Chodov, Orion, Chlumec. Nestačily na Kolín a Klokany. Oba zápasy prohrály i trochu smolně nejtěsněj-
ším rozdílem 7:8. Ostatní výsledky ve skupině nám přály a bylo z toho opět 2. místo a další titul více-
mistr ČR tentokrát v oranžovém minivolejbale!! Po krátké době další velká radost. 

Dvě druhá místa v konkurenci nejlepších týmů z republiky je další obrovský úspěch kvasinského vo-
lejbalu. Výborná reklama Kvasin a naší práce s mládeží. Děti hladce prošly celým víkendem, soustředily
se, povzbuzovaly, hecovaly, prostě úžasně si to užily!!
V neposlední řadě bych rád poděkoval rodičům, kteří
přijeli do Prahy své sportovce podpořit. Velký dík
patří pořadatelům a rozhodčím. Turnaj byl po všech
stránkách vydařený!

Pořadí žlutí: Pořadí oranžoví:
1. Braník 1. Klokani
2. Kvasiny 2. Kvasiny
3. Chodov 3. Kolín
4. Dolní Újezd 4. Braník
5. Církvice 5. Chodov
6. Lvi Praha 6. Orion

7. Chlumec

1. KOLO OKRESNÍHO PŘEBORU
V neděli 31. října 2021 se konalo první kolo OP MINI. Soutěž jsme

zahájili v rychnovské průmyslovce a pořádala ji VKM Réma. Turnaje
se účastnila družstva žlutá, oranžová a červená. Za Kvasiny se zúčast-
nilo celkem 6 družstev. Zápasy byly hrané na 10 minut.

V žluté barvě nás reprezentovali L. Volná a V. Roleček. Celkem se
zúčastnilo 6 družstev. Náš tým přes veškeré snažení skončil na před-
posledním místě.

Zastoupení  družstev  v  oranžové  barvě  bylo  větší  a  z  celkem
12 družstev byla 3 družstva z Kvasin. Jako největší bojovníci, kteří
obsadili 1. místo a získali nejvíce bodů do tabulky OP, byli M. Moravec
a  A.  Vavera.  Na  krásném  3. místě se  umístila  Z.  Chlumecká
s Š. Luščákovou. A 10. místo si vybojovaly holky L. Kubcová a K. Jirsová.
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V červeném volejbale jsme měli dvě dívčí družstva z celkem 12ti. První družstvo děvčat K. Martincová
a K. Dusbabová obsadilo krásné 3. místo. Druhé družstvo v obsazení A. Rolečkové a K. Kopecké si vedlo
také skvěle a skončilo na 6. místě.

Další turnaj se měl konat 27. 11. 2021, ale bohužel pro velkou marodku a karantény se musel přelo-
žit. Náhradní termín bude někdy v roce 2022. Další kolo tak budeme pořádat my 12. 12. v Kvasinách.

Renata Stiebrová, Volejbalový klub Auto Škoda Kvasiny

Turistika

Klub Českých turistů přeje do nového roku 2022 mnoho krásných cestovatelských zážitků.

V letošním roce v sobotu 4. června 2022 se uskuteční již  50. ročník  tradičního pochodu „Solnická
solná  stezka“.  Připravujeme  pro  Vás  zajímavé
trasy  s  autobusem  z  Orlických  hor  dolů  a  bez
autobusu okolím Solnice. Dále bude připravena
pohádková  trasa  pro  naše  děti  a  vzpomínková
trasa 50 kilometrů.

Prosíme  sledujte  internetové  stránky  města
Solnice,  kde  budeme  postupně  přidávat  další
informace.

Těšíme se na Vaši hojnou účast.

Kultura

Ohlédnutí za solnickým kulturním rokem 2021
Pročítám si kulturní rubriku zpravodaje z července minulého roku a snažím se alespoň nějak vyhod-

notit kulturní dění v našem společenském zařízení za uplynulé období. V první polovině roku 2021 o kul-
tuře jako takové nelze hovořit ani v tom nejmenším, protože toto období nám zcela svým činěním zaplnil
covid-19. Ztracena byla celá plesová sezóna, několik nasmlouvaných divadelních představení a koncertů.
Plánovaná činnost druhého pololetí (uvedeno v červencovém zpravodaji), která započala ještě v prázd-
ninovém čase, by se dala považovat za téměř splněnou, co se počtu uskutečněných akcí týká. Ovšem
vlastní návštěvnost díky přetrvávajícímu „strašáku“ byla povětšinou nízká až mizivá, mimo několika po-
řadů, kdy počet návštěvníků jakžtakž zaplnil místa v přízemí hlavního sálu.  
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A tak se alespoň trochu ohlédněme za tím, co se nám i jiným pořadatelům podařilo v této době ve spo-
lečenském domě zrealizovat: Dvě prázdninová filmová představení (pohádka Princezna zakletá v čase byla
díky absolutnímu nezájmu zrušena, film Matky však zhlédlo víc jak 100 návštěvníků).

Spolek F. L. Věka z Dobrušky uspořádal začátkem července zahajovací koncert svého hudebního festi-
valu, na kterém se představila pardubická komorní filharmonie vedená Felixem Slováčkem mladším,
který zároveň se svou sestrou Aničkou přítomným dokázal, že i zpěv je jejich silnou devizou. Akce se
zúčastnilo 220 návštěvníků. Během odpoledne a v průběhu pořadu natáčela Česká televize dokument
13. komnata Aničky Slováčkové.

O dva týdny později za účasti 70 návštěvníků se uskutečnilo hudební vystoupení „Staropražských
pardálů“ plné známých lidovek a písní Karla Hašlera. Lahůdkou na závěr bylo přednesení symfonické
básně Vltava, z cyklu Má vlast od Bedřicha Smetany, v úpravě pro kontrabas, housle a akordeon.

Pořad o životě Feddieho Mercuryho komentovaný Peterem Freestonem, bývalým spolupracovníkem
a přítelem samotného Freddieho, hudebně doprovázený skupinou Milana Devinna, byl díky pandemii
přeložen z loňského roku, kdy byl prakticky vyprodaný. Po roční pauze tento pořad navštívilo už jen
95 opravdových „fajnšmekrů“, kteří po tříhodinovém programu odměnili vystupující zaslouženým pot-
leskem vstoje. Koncem července Peter Freestone, Milan Divinne a jejich kolegové natáčeli v prostorách
Společenského domu zcela nový dokument ze života Freddieho Mercuryho.

Tradiční, opět kvalitně předvedený koncert dechové hudby v podání Opočenky byl již ovlivněn zvyšu-
jícím se covidovým neklidem a účast tak poklesla na polovinu oproti předcházejícím rokům.

Venkovní podvečerní a večerní koncert skupiny Prostoj jako předskokana a skupiny Kabát revival se
konal na parkovišti před společenským domem a restaurací za ideálního počasí poslední zářijové ne-
děle. Později vyžádané přídavky byly známkou, že vystoupení měla bezvadný ohlas u posluchačů. Je jen
škoda, že úsilí pořadatelů a jejich dobrovolných pomocníků (především z řad místních hasičů) nebylo vy-
váženo větší návštěvností, která čítala pouze 120 lidí.

Koncert houslisty Pavla Šporcla byla charitativní akce pořádaná Centrem Orion z Dlouhé Vsi, kde sám
Pavel Šporcl je jeho dlouholetým patronem. Krásný hudební zážitek byl navíc umocněn přednesem básní
v podání Báry Kodetové. Akce na podporu handicapovaných dětí se zúčastnilo 240 návštěvníků, což
v této době představovalo velký návštěvnický úspěch.

V polovině října k nám zavítal divadelní soubor J. K. Tyla z Meziměstí a svým jasně profesionálním vý-
konem nenechal jediného návštěvníka v klidu při sledování komedie „S tvojí dcerou ne!“ Hra svou náplní
dala v danou chvíli zapomenout na problémy dnešní doby, a nebýt covidových opatření, byl by určitě
„plný dům“ – takhle vystoupení sledovalo pouhých 48 diváků.

Vzhledem k tomu, že obec Kvasiny zahajuje rekonstrukci svého kulturního stánku, domluvili jsme se
na spolupořádání (na zkoušku) pořadu „Večery při svíčkách“ v prostorách našeho společenského domu.
Hostem večera se stala zpěvačka Monika Absolonová. Jako malá vlna tsunami vletěla Monika se svým po-
řadem do řad posluchačů a svým humorným vyprávěním a písňovým přednesem vykouzlila z pátečního
večera nezapomenutelný zážitek. Opět velká škoda, že počet návštěvníků se zastavil na čísle 124.

Dalším,  třikrát  termínově překládaným pořadem, byl koncert Evy Urbanové s hudební skupinou
Barock. Kdo by od operní divy světového formátu očekával celovečerní přednes známých árií, byl by asi
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trochu zklamaný. V představeném pořadu „Druhá tvář“ s muzikantsky skvěle obsazenou formací Barock
se plně projevila široká škála všech barev hlasu paní Evy Urbanové, a to v legendárních popových i roc-
kových hitech např. kapel Queen nebo Nightwish či skladbách pěvecké legendy Andrei Bocceliho a dal-
ších. Tato hudební a pěvecká smršť patří mezi nejúspěšnější pořady novodobé historie Společenského
domu v Solnici. Bohužel, ani tentokrát pořadatele akce JMC Production nepotěšila nízká účast pouhých
155 návštěvníků. Před zahájením přednesu výběru písní od skupiny Queen paní Urbanová pozname-
nala: „Mám obrovskou trému zpívat tyto písně před člověkem, který je slyšel snad milionkrát.“ Pro vy-
světlení uvádím, že koncert paní Evy Urbanové sledoval  i Peter Freestone – bývalý spolupracovník
a životní přítel Feddieho Mercuryho.

Premiéru své divadelní hry „Milostpaní aneb jak se stát celebritou“ si u nás odbyl rychnovský soubor
J. K. Tyl ve spolupráci s domácím souborem Dobrovský. Komedie z politického prostředí přilákala do hlediště
mnohé fanoušky ochotnického divadla a kamarády herců z širokého okolí. Hru shlédlo 142 celkem spoko-
jených diváků, ovšem režisér se rozhodl učinit rázné úpravy pro lepší návaznost děje a zachování rytmu hry.

Přijeli, odehráli a odbourali smíchem solnické publikum. Takto by se jednoduše dalo zhodnotit vy-
stoupení pražské divadelní party Jaroslava Sypala s hrou „Kšanda“. Postavy politických protikandidátů
v podání Jaroslava Sypala a Milana Pitkina, rodinných přátel i nepřátel v podání Heidi Janků, Evy Hrá-
ské a Petra Jančaříka, čínského obchodníka v další roli Milana Pitkina nebo postava hubaté sekretářky
Jaroslavy Stránské, to byly chvíle, kdy břišní svalstvo trpělo. A mírně erotická scéna v sauně (Eva Hráská
a Martin Maxa) byla už je třešničkou na vydařeném vystoupení. Na představení dorazilo 101 diváků,
ostatní mohli jen litovat. K oboustranné spokojenosti jak pořadatele, tak i vystupujícího souboru, byla
učiněna okamžitá objednávka nového pořadu na rok 2022.

Covid zasáhl v plné síle a tak v polovině listopadu zasedlo do hlediště pouze 17 návštěvníků, aby si
vychutnali nezapomenutelný zážitek z vystoupení zpěvačky Barbory Šampalíkové a klavíristy Patrika
Ulricha. Přednesem šansonů s nádhernými texty Miloně Čepelky, známého „cimrmanologa“ si oba oka-
mžitě získali přízeň posluchačů, kteří ocenili jejich profesionální přístup – vždyť mnozí jiní by při po-
hledu do hlediště sbalili svoje „fidlátka“ a zamávali na rozloučenou.

Dětská skupina Čiperkové, známá především z televize, vystoupila se svým písničkovým show. Parádní
hudebně taneční smršť nenechala v klidu žádné z dětí, ty hned od počátku obsadily prostor pod jeviš-
těm a spokojení rodiče je mohli v klidu sledovat ze sedadel hlediště. Prťata se okamžitě zapojila do ak-
tivit řízených šikovnou komentátorkou a rozzářené oči pří společném focení byly příjemnou tečkou za
celým pořadem. Akce se zúčastnilo celkem 90 dětských i dospěláckých návštěvníků.

Hudební skupina Song ve spolupráci s Kulturou Solnice připravila během krátké doby na začátku pro-
since benefiční koncert pro malého, šestiletého Zdendu, který trpí vzácným onemocněním spinální mus-
kulární atrofie. Osm desítek posluchačů si užilo krásné atmosféry, při stolovém sezení zpestřené hořícími
svíčkami, plné nádherných písní a skladeb padnoucích do předvánočního času. Protože se skupina Song
zřekla svého honoráře za vystoupení a Kultura Solnice s.r.o. převzala provozní náklady do své režie, mohl
být celý výtěžek ze vstupného a mimořádných darů ve výši 25.000,00 Kč předán Zdendovým rodičům
včetně dokládajícího certifikátu.

Dva roky odkládaný vánoční koncert Janka Ledeckého pořádaný Odbory Kovo Kvasiny se koncem lis-
topadu stal skutečností a tak si 260 účastníků koncertu mohlo vyslechnout nejen písně z průřezu
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Jankovy tvorby, ale především takové „pecky“, jakými jsou Sliby se maj‘ plnit o Vánocích nebo Ryba
rybě. Krásná vánoční výzdoba venkovních prostor a vestibulu, nazdobený vánoční strom na jevišti i je-
dinečná scénická úprava jeviště – to vše umocnilo pohodovou předvánoční náladu této akce v době,
která společenskému a kulturnímu životu příliš nepřeje. V zápisu pamětní knihy je uvedeno: První vánoční
koncert po dvouleté (!!!) pauze, bylo to báječný. Janek Ledecký.

O vánočním koncertu skupiny Karel Gott cover band nebylo ještě dva týdny před konáním jasné, zda
se vůbec uskuteční. Risk pořadatele Kultury Solnice se však vyplatil a tak se v podvečer poslední adventní
neděle v sále Společenského domu sešlo téměř 170 diváků. Sálem zněly písně Karla Gotta z tvůrčího ob-
dobí šedesátých let minulého století až po nedávný čas, příjemný průvodní slovní doprovod vedoucího
hudební skupiny zaměřený na životní „perličky“ velkého umělce a vánoční pěvecká vložka dětského pě-
veckého sboru Paleček ze ZUŠ Nové Město nad Metují vytvořily z tohoto večera krásný kulturní zážitek.
Společné vystoupení obou pěveckých těles s písní Sen o Vánocích odměnili přítomní mohutným potle-
skem, který byl zároveň i upřímným poděkováním za vydařeným dvouhodinovým koncertem.

Všechny plánované akce se však nepodařilo zrealizovat. Tak například pro minimální zájem díky covi-
dové situaci bylo již potřetí přeloženo divadelní představení Sexem ke štěstí, zrušeno bylo vystoupení pě-
veckého souboru Kácov s Moravskou Rybovkou v místním kostele pro vysokou nemocnost členů souboru.

Když jsme zahajovali taneční kurz pro dívky a chlapce v září roku 2020, nikdo z nás nečekal, že se jeho
průběh díky coronaviru protáhne o jeden rok. Celá skupina 39 mladých tanečníků stihla dokončit pouze
pět lekcí z původně plánovaných čtrnácti, když na nás dolehl lockdown krutě jak sibiřský mráz a uvěznil
nás na dlouhou dobu do domácí péče.

Nastal čas druhé taneční sezóny a nám se původní počet tanečníků rozšířil o dalších třicet žáků. Sku-
pina z předchozího roku mohla znovu nastoupit od první lekce. Výuka pod vedením tanečních mistrů
Prouzových zpočátku probíhala bez jakýchkoliv problémů, ale v polovině listopadu to začalo vypadat, že
ani tento kurz nebude v termínu dokončen. Přísně dodržovaná hygienická pravidla nás nakonec přece
jen dovedla až k závěrečnému věnečku, který, i díky „živé hudbě“ v podání skupiny Song, byl rozhodně
krásnou tečkou za celým tanečním kurzem. Bohužel, ne všichni mladí tanečníci mohli být této spole-
čenské akci přítomni díky nemoci nebo nařízené karanténě.

Ani v letošním předvánočním čase nechyběla na náměstí v osvětleném zákoutí zeleně Ježíškova pošta
– místo, kam děti vhazovaly svá tajná vánoční přání. A že se jich i letos sešlo požehnaně. Ježíšek tak
mohl v nebeské kanceláři zrevidovat jednotlivá přání, porovnat je s knihou hříchů a dobrých skutků a vy-
stavit následně potvrzení o možném očekávání dárků pod vánočním stromkem. Je škoda, že u několika
dopisů chyběla zpáteční adresa a tak pisatelé museli čekat na splnění přání až do Štědrého dne.

Otevíráme rok 2022, a co si tedy na jeho začátku přát? Snad to, že pokud nás má i v dalším období
něco omezovat, tak ať to proběhne co nejrychleji, ať nám zdraví vydrží po celý rok, ať nám energetická
vichřice nenadělá velké škody na účtech, ať lidská zloba a závist zmizí z našich životů a ať můžeme ubo-
hou náhražku podsouvanou nám ve veřejných médiích vyměnit za slušný společenský a kulturní život.

KULTURA SOLNICE s.r.o.
Václav Balous – jednatel a spolupracovníci



2 6 w w w . s o l n i c e . c z

Hasiči Vás informují



S O L N I C K Ý  Z P R A V O D A J 2 7

Zásahy
17.09. 05:42 Planý poplach – Rychnov nad Kněžnou
Jednotka byla vyslána do obchodního domu KAUFLAND v Rychnově nad Kněžnou, kde došlo k sepnutí
čidla EPS. Při výjezdu byl velitel jednotky informován operačním důstojníkem KOPIS HZS KHK, že se
jedná o planý poplach a naše přítomnost není nutná. Jednotka se vrátila zpět na svou základnu.
Zasahující jednotky: JSDH Solnice, HZS KHK – stanice RK, JSDH RK 

17.09. 06:04 Planý poplach – Rychnov nad Kněžnou
Jednotka byla vyslána do obchodního domu KAUFLAND v Rychnově nad Kněžnou, kde došlo k sepnutí
čidla EPS. Po příjezdu na místo události bylo provedeným průzkumem zjištěno, že došlo k samovolnému
spuštění čidla. Zásah byl vyhodnocen jako planý poplach a jednotka se po dohodě s VZ vrátila zpět na
svou základnu.
Zasahující jednotky: JSDH Solnice, HZS KHK – stanice RK, JSDH RK 

22.09. 02:35 Dopravní nehoda – Podbřezí
Jednotka byla vyslána k dopravní nehodě, ke které došlo na
komunikaci č. I/14 u obce Podbřezí. Po příjezdu na místo
události bylo provedeným průzkumem zjištěno, že se jedná
o nehodu jednoho osobního vozidla, které vyjelo mimo ko-
munikaci, narazilo do stromu a zůstalo převrácené na stře-
chu. Jednotka zabezpečila vozidlo proti požáru a provedla
kontrolu na unikající provozní kapaliny. Dále spolupracovala
při ošetření jedné zraněné osoby, kterou následně, po zajiš-
tění do vakuové matrace, pomohla naložit do vozidla ZZS. 
Zasahující jednotky: JSDH Solnice, HZS KHK – stanice Dobruška 

25.09. 20:01 Planý poplach – Rychnov nad Kněžnou
Jednotka byla vyslána do výrobního závodu společnosti ASSA ABLOY v Rychnově nad Kněžnou, kde došlo
k sepnutí čidla EPS. Po příjezdu na místo události bylo provedeným průzkumem zjištěno, že došlo k sa-
movolnému spuštění čidla. Zásah byl vyhodnocen jako planý poplach a jednotka se po dohodě s VZ vrá-
tila zpět na svou základnu.
Zasahující jednotky: JSDH Solnice, HZS KHK – stanice RK, JSDH RK 

03.10. 05:29 Dopravní nehoda – Solnice
Jednotka byla vyslána k dopravní nehodě, ke které došlo na
komunikaci č. 14 mezi Solnicí a Ještěticemi. Po příjezdu na
místo události bylo provedeným průzkumem zjištěno,  že
došlo k nehodě jednoho osobního vozidla, které vyjelo mimo
komunikaci a narazilo do stromu. Jednotka pomohla zabez-
pečit vozidlo proti požáru a provedla kontrolu na unikající
provozní kapaliny. Dále spolupracovala na řízení dopravy. Po
převzetí jedné zraněné osoby osádkou ZZS se jednotka po dohodě s VZ vrátila zpět na svou základnu.
Zasahující jednotky: JSDH Solnice, HZS KHK – stanice RK 
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05.10. 09:27 Technická pomoc – Solnice
Jednotka  byla  vyslána  do  ulice  Družstevní
k odstranění spadlé větve ze stromu. Po pří-
jezdu na místo události bylo provedeným prů-
zkumem zjištěno, že při poryvu větru se z lípy
ulomila větev a spadla na dvě osobní vozidla,
která byla  zaparkovaná podél komunikace.
Jednotka zabezpečila místo události, pořídila
fotodokumentaci  a  vyčkala příjezdu Policie
ČR. Po zadokumentování události Policií ČR
provedla jednotka rozřezání větve pomocí ŘMP Husqvarna 365 a její odstranění z vozidel mimo komu-
nikaci. Po celou dobu zásahu byla doprava na komunikaci řízena kyvadlově. Po úklidu vozovky se jednotka
vrátila zpět na svou základnu. Při této události nebyl nikdo zraněn.
Zasahující jednotky: JSDH Solnice

21.10. 05:32 Dopravní nehoda – Solnice
Jednotka byla vyslána k dopravní nehodě tří osobních vozidel, ke které došlo na komunikaci č. I/14 před
Solnicí. Po příjezdu na místo události bylo provedeným průzkumem zjištěno, že ve směru od Rychnova
nad Kněžnou došlo, vlivem nedobrzdění, ke střetu tří vozidel. Jednotka na pokyn VZ řídila kyvadlově
provoz na komunikaci. Následně si tuto činnost převzala Policie ČR a jednotka se po dohodě s VZ vrá-
tila zpět na svou základnu. Při této nehodě nebyl nikdo zraněn.
Zasahující jednotky: JSDH Solnice, HZS KHK – stanice RK 

21.10. 06:35 Planý poplach – Rychnov nad Kněžnou
Jednotka byla vyslána do obchodního domu KAUFLAND v Rychnově nad Kněžnou, kde došlo k sepnutí
čidla EPS. Při výjezdu byl velitel jednotky informován operačním důstojníkem KOPIS HZS KHK, že se
jedná o planý poplach a naše přítomnost není nutná. Jednotka se vrátila zpět na svou základnu.
Zasahující jednotky: JSDH Solnice, HZS KHK – stanice RK, JSDH RK 

22.10. 11:30 Dopravní nehoda – Solnice
Jednotka byla vyslána k dopravní nehodě osobního vozidla a cyklistky, ke které došlo v Solnici. Po pří-
jezdu na místo události bylo provedeným průzkumem zjištěno, že vozidlo, které vyjíždělo z ul. Domašínská
na komunikaci č. I/14 srazilo cyklistku jedoucí po této komunikaci. Jednotka zabezpečila místo dopravní
nehody a zraněné cyklistce poskytla předlékařskou pomoc. Dále společně s příslušníky HZS řídili čle-
nové jednotky provoz na komunikaci. Po příjezdu ZZS byla zraněná osoba předána do jejich péče a jed-
notka se po dohodě s VZ vrátila zpět na svou základnu.
Zasahující jednotky: JSDH Solnice, HZS KHK – stanice RK

28.10. 12:30 Technická pomoc – Solnice
Jednotka byla vyslána do výrobního závodu WOTAN FOREST, kde mělo dojít k úrazu osoby. Po příjezdu
na místo události bylo provedeným průzkumem zjištěno poranění levé ruky jednoho ze zaměstnanců. Jed-
notka provedla předlékařské ošetření a po příjezdu ZZS dále spolupracovala při ošetření pacienta. Po za-
fixování končetiny do vakuové dlahy byl pacient převezen vozidlem ZZS do nemocnice k dalšímu ošetření. 
Zasahující jednotky: JSDH Solnice, HZS KHK – stanice RK
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31.10. 12:15 Požár – Lično-Radostovice
Jednotka byla vyslána k požáru starého travního porostu, který se měl rozšířit po nezvládnutém pálení.
Proti šíření požáru byl celý prostor důkladně prolit vodou. Po likvidaci požáru se jednotka vrátila zpět
na svou základnu.
Zasahující jednotky: JSDH Solnice, HZS KHK – stanice RK, JSDH Lično

02.11. 13:23 Planý poplach – Rychnov nad Kněžnou
Jednotka byla vyslána do Rychnova nad Kněžnou kde v obchodním domě LIDL došlo k sepnutí čidla EPS.
Při jízdě k zásahu byl velitel jednotky informován operačním důstojníkem KOPIS HZS KHK, že po příjezdu
první jednotky bylo průzkumem zjištěno, že se jedná o planý poplach. Jednotka na místo události ne-
dojela a vrátila se zpět na svou základnu.
Zasahující jednotky: JSDH Solnice, HZS KHK – stanice RK

10.11. 13:15 Dopravní nehoda – Byzhradec
Jednotka byla vyslána k dopravní nehodě motorkáře, ke které došlo na silnici č. 29844 mezi Byzhrad-
cem a Houdkovicemi. Po příjezdu na místo události bylo provedeným průzkumem zjištěno, že motorkář
vyjel v zatáčce mimo komunikaci a narazil do stromu. Jedné zraněné osobě bylo poskytnuto předlékař-
ské ošetření. Po příjezdu ZZS byla tato zraněná osoba předána do jejich péče. Jednotka rovněž na pokyn
VZ řídila kyvadlově provoz na komunikaci. Po odjezdu vozidla ZZS se jednotka vrátila zpět na svou zá-
kladnu.
Zasahující jednotky: JSDH Solnice, HZS KHK – stanice RK

11.11. 15:47 Planý poplach – Rychnov nad Kněžnou
Jednotka byla vyslána do obchodního domu TESCO v Rychnově nad Kněžnou, kde došlo k sepnutí čidla
EPS. Při výjezdu byl velitel jednotky informován operačním důstojníkem KOPIS HZS KHK, že se jedná
o planý poplach a naše přítomnost není nutná. Jednotka se vrátila zpět na svou základnu.
Zasahující jednotky: JSDH Solnice, HZS KHK – stanice RK, JSDH RK 

17.11. 17:41 Dopravní nehoda – Solnice-Ještětice
Jednotka byla vyslána k dopravní nehodě, ke které došlo na komunikaci č. I/14 mezi obcí Ještětice a Bílý
Újezd. Po příjezdu na místo události bylo provedeným průzkumem zjištěno, že vlivem nedobrzdění došlo
ke střetu dvou dodávek a jednoho osobního vozidla. Srážce předcházel střed osobního vozidla se zvěří.
Jedna z dodávek měla připojený přívěs, který se vlivem nárazu utrhl a skončil v příkopě. Všechna hava-
rovaná vozidla zůstala stát na komunikaci. Jednotka zabezpečila místo dopravní nehody, nasvítila místo
události a ve spolupráci s jednotkou HZS RK zkontrolovala vozidla proti úniku provozních kapalin. Dále
na pokyn VZ řídila kyvadlově provoz na komunikaci. Po zadokumentování dopravní nehody Policií ČR spo-
lupracovala na vytažení přívěsu z příkopa a na úklidu komunikace. Následně se jednotka na pokyn VZ
vrátila zpět na svou základnu. Při této nehodě nedošlo k žádnému zranění.
Zasahující jednotky: JSDH Solnice, HZS KHK – stanice RK

01.12. 03:20 Požár – Solnice
Jednotka byla vyslána k požáru sila do výrobního závodu WOTAN FOREST v Solnici. Po příjezdu na místo
události bylo provedeným průzkumem zjištěno, že hoří v objektu sila. Po dohodě s VZ prováděla jed-
notka hasební práce na jednom proudu „C“, který byl napojen na rozdělovač jednotky HZS RK. Vzhledem
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k silnému zakouření probíhaly hasební práce za použití DT. Dále jed-
notka ve spolupráci s jednotkou HZSp Škoda Auto Kvasiny vytvořila
dopravní vedení z vozidla CAS15 MB JSDH Solnice, kterým byla do-
plňována vodou CAS HZS RK. K doplňování vody vozidla CAS jednotky
Solnice bylo zřízeno odběrné místo vody z podzemního hydrantu na-
cházejícího se v areálu závodu. Po lokalizaci požáru došlo k redukci sil a
prostředků. Na místě události zůstala část naší jednotky s CAS15 MB,
která zde dohlížela až do dopoledních hodin. V průběhu dohlídky bylo ně-
kolikrát prováděno dohašování skrytých ohnisek pomocí dvou proudů
„C“, kdy jeden byl natažen dovnitř objektu a druhý na střechu. V důsledku
toho muselo být i rozebráno oplechování atiky objektu. Cca v půl deváté
se na místo zásahu dostavil vyšetřovatel HZS RK. Po jeho obhlídce celého
objektu bylo ještě jednou celé místo události zkontrolováno a objekt byl
předán majiteli. Jednotka se tak po bezmála sedmi hodinách mohla vrá-
tit zpět na svou základnu. Cestou na základnu došlo k dotankování vo-
zidla PHM. Při příjezdu na základnu byla jednotka poslána k další události.
Zasahující jednotky: JSDH Solnice, HZS KHK – stanice RK, HZSp Škoda Auto Kvasiny, JSDH RK

01.12. 10:05 Dopravní nehoda – Podbřezí
Jednotka byla při návratu na základnu z předchozí události vyslána k dopravní nehodě jednoho osob-
ního vozidla, ke které došlo na komunikaci č. I/14 v katastru obce Podbřezí. Po příjezdu na místo udá-
losti bylo provedeným průzkumem zjištěno, že vozidlo narazilo do zábradlí betonového mostku, zůstalo
stát na komunikaci a bránilo provozu ve směru od Dobrušky na Bílý Újezd. Jednotka zabezpečila místo
dopravní nehody a provedla, ve spolupráci s jednotkou HZS KHK stanice Dobruška, na vozidle protipo-
žární opatření. Na místě se nacházela jedna zraněná osoba, kterou si převzala do péče ZZS. Dále jednotka
řídila kyvadlově provoz na komunikaci. Tuto činnost si následně převzali příslušníci HZS. Po dohodě s VZ
se naše jednotka vrátila zpět na svou základnu.  
Zasahující jednotky: JSDH Solnice, HZS KHK – stanice Dobruška 

01.12. 14:43 Planý poplach – Rychnov nad Kněžnou
Jednotka byla vyslána do Rychnova nad Kněžnou, kde ve výrobním závodě ASSA ABLOY došlo k sepnutí
čidla EPS. Cestou k zásahu byl velitel jednotky informován operačním důstojníkem KOPIS HZS KHK, že
po příjezdu první jednotky na místo bylo provedeným průzkumem zjištěno, že se jedná o planý poplach.
Jednotka na místo události nedojela a vrátila se zpět na svou základnu.
Zasahující jednotky: JSDH Solnice, HZS KHK – stanice RK, JSDH RK 

04.12. 14:08 Požár – Rychnov nad Kněžnou
Jednotka byla vyslána k požáru v prostoru vlakového nádraží v Rychnově nad Kněžnou. Po příjezdu na
místo události bylo provedeným průzkumem zjištěno, že hoří na veřejných toaletách. Oheň byl likvido-
ván pomocí vysokotlaku z vozidla CAS HZS RK a celý prostor byl odvětrán pomocí přetlakové ventilace.
Jednotka byla ponechána na místě zásahu jako záloha. Po lokalizaci se jednotka po dohodě s VZ vrátila
zpět na svou základnu. Druhé vozidlo CAS32 T148 bylo po cestě k zásahu, vzhledem k dostatečnému
množství sil a prostředků na místě události, vráceno operačním důstojníkem HZS KHK zpět na základnu.
Zasahující jednotky: JSDH Solnice, HZS KHK – stanice RK, JSDH RK 
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31.12. 13:27 Planý poplach – Rychnov nad Kněžnou
Jednotka byla vyslána k požáru do Rychnova nad Kněžnou, ke kterému mělo dojít ve skladovací hale
v ul. Ekologická. Požár byl signalizován čidlem EPS. Po příjezdu na místo události zde již jednotka HZS
KHK stanice RK prováděla průzkum vnitřních prostor haly. Po dohodě s VZ zde byla naše jednotka po-
nechána jako záloha. Po ukončeném průzkumu bylo zjištěno, že došlo k samovolnému spuštění čidla.
Výjezd byl vyhodnocen jako planý poplach a jednotka se po dohodě s VZ vrátila na svou základnu.
Zasahující jednotky: JSDH Solnice, HZS KHK – stanice RK

Souhrn událostí za kalendářní rok 2021

František Hovorka, velitel JSDH
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Ze života v Ještěticích

Stavění  betlémů  v  čase  adventním  má
prastarou tradici. Chtěli jsme tuto pěknou
tradici u nás v Ještěticích vzkřísit už vloni,
to  se  nepovedlo.  Až  letos  parta  hasičů
během 14 dnů postavila z kůlů, překližek a
chvojí malebný betlém v pěkném prostředí
zrenovované vodní nádrže. Postavy v životní
velikosti  jsou malované v  lidovém duchu.
V sobotu 27. listopadu v podvečerních ho-
dinách, na prahu adventního času, jsme za
pěkné účasti místních občanů nejprve roz-
svítili vánoční strom a následně i okolí. Vyvrcholením celého setkání bylo i osvícení nového betlému za
potlesku všech přítomných. Z pozitivních reakcí všech, který si betlém přišli nebo přijeli prohlédnout lze
vytušit, že záměr se povedl a děkujeme všem, kteří z tohoto počinu měli radost a nešetřili chválou.  Tímto
chceme jménem našeho sboru poděkovat jednotlivcům, kteří na výstavbě betlému měli svůj podíl, pro-
tože nám svým dílem vnesli do naší vísky vánoční atmosféru a pohodu.

SDH Ještětice



3 2 w w w . s o l n i c e . c z

Z KRONIKY MĚSTA SOLNICE
Solnické události před 200 roky.
O zdravotních problémech v Solnici.
Z popudu Josefa Dobryhrušky, mistra řeznického, oslovil magistrát přípisem ze dne 9. prosince 1822 řez-
nický cech, aby postavil jatky. Protože přípis vrhá světlo, resp. stín na zdravotní poměry ve městě panu-
jící, podáváme jej doslova s doložením, jak někdy sebe lepší věc nenachází u vrstevníků porozumění a
dojde uskutečnění teprve po dlouhém čase.
Na řeznický cech města Solnice!
Josef Dobryhruška zdejší mistr řeznický žádal, by jemu místo na obecní půdě při řece Albě pro vystavění
šlachty pro porážení dobytka vykázáno bylo, z doložením pohnutky, že zdejší řeznický cech žádnou
zvláštní šlachtu pro porážení dobytka nemá, v obci všichni mistři v masných krámech dobytek porážejí,
tož velikou nečistotu a smrad v těch krámech působí.
Poněvadž ale pro jednoho ouda cechu zřízením šlachty cíle k odvrácení nečistoty a smradu, který v krá-
mech působí, by se nedosáhlo, tehdy žádost kladoucí poukázán jest s celým cechem řeznickým za tou pří-
činou se dorozumět, aby taková šlachta pro celý cech a společnost všech oudův téhož cechův se vystavěla.
To se cechu zdejším řeznickém s tím uložením a nařízením v známost uvádí, aby, poněvadž vzhled na
zdraví lidské, které nečistotou a smradem skrze porážení dobytka v krámech ležících uprostřed města a
na místě kudy jezd a chod lidu největší svůj tah má, obzvláště času letního trpěti nemůže, vystavění
šlachty na vzdáleném od krámů k porážení dobytka příhodném, v policejním a jiném ohledu přípustném
místě požaduje, s rozuměním a v společnosti všech cechu řeznického oudův, po předchůzném v plnosti
cechu a tom pojednání, a přiměřené cíle a konce pro vystavění šlachty místo u magistrátu se nakročilo,
a šlachta taková společným oudůch cechovních nákladem napolou se vystavěla.
Od magistrátu města Solnice, dne 9. pros. 1822.

Solnické události před 300 roky.
Urovnání sporu mezi městem a vrchností o sýr.
L.P. 1724 dne 7. října přijeli do zámku kvasinského pan Sikmund Joachim Schmidlo, svobodný pán ze
Schmidlů a na Studnici, též urozený a statečný rytíř Karel Ferdinand Dobřenský na Nedělištích a Hodě-
číně, jeho milosti ús. rada a soudce zemský a král. hejtman kraje králohradeckého, aby urovnali spor
mezi městem a vrchností v příčině braní sýra.
Obec takový sýr bráti se zpěčovala, avšak ale potom rozváživše sobě hněv a pobouření, jak své vrchnosti
tak také panů od krajského úřadů výše jmenovaných, uvolila se jednou za rok z důchodu své vrchnosti
takový sýr bráti, však ne více než 3 centýře po 4 zl.. Vrchnost naproti tomu se zavázala, že sýr dobrý
a nezkažený volně vystavovati bude.
Taková zámluva byla purkmistru a konšelům, též starším obecním a celé chudé obci města Solnice na
jejich žádost krajským úřadem dne 20. října 1724 písemně dekretizována.

Solnické události před 400 roky.
Letha 1614 w pondělí w ochlat Trzí Králůw, Jakub, syn Jíry Malého, jsa pro swé zlé skutky, jichž se jest
proti sedmému przikázání božiemu dopausstiel, k útrpnému práwu dán, jsa z žebrzieku swržen a pálen,
wyznal, že jest jakž panu swemu diedicznemu tak i jinym pánům wszelijaké obilí kradl a je sám niekte-

Z historie
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rym prodáwal, jako Kohoutowi půl korce pssenicze za 20 grossú českých a Dawidowi tkadlci 2 korce
owsa a žie Mikulássowi Wackowi z wiezeni pomohl, protože s nim spolek miel w brani ječmene.
Druhého dne, jsa podruhé a potřetí z žebříku stržen a pálen, oznámil, žie nic jiného newí powiediti, než
žie sobie to za nejwietssí hrzích pokládá, žie jej vyloudili na toho knieze z Aujezda, aby s nimi ssel.
Wáclaw Bartůsků, syn z Litohradu, Jíra Kalousů, jinak Ryssawý, Jíra Beránek z Brocné, Jíra towarysz ko-
wářzskej, který dielal u Eliasse Kowarze a Dawid tkadlec a syn Černohouzů ze wsi Proloh, ale aby on
jakou příčinou zabití  toho knieze byl, žie newí, ale žie mu powiedomo bylo, žie  již  jest kniez zabit
a wssechno již pobráno bylo, a on žie jest s synem Bartusskovým w maštali konie vzal, ale zas je pustil,
a když se jsou odtud wrátili a na baště peniezí se dělili, tolik žie mu jednu kopi mis. dali.
Strany dworu Libelského oznámil, žie jest tam nebyl, žie pán jeho jej do Debrzec poslal.
Ortel právní.
Tu my purkmistr a rada města Solnice, majícze w swém bedlivém powážení zločinné wyznání na trápení
Jakuba syna Malého Jíry z Kwasin, žie jest se zlodiejstwí nemalého jakž proti vrchnosti swé diedičzné tak
i jiným pánům dopausstil, majicze pána Boha swého na pamieti, wzhkledsse bedliwie w zrzízení zemské
a w artikule praw miestských, podle téhož wyznání jeho takto nahlížíme, že dotčený Jakub pro takowé
přzecziniení  provazem na hrdle ku przikladu jiným strestán býti má, wzsak w milosti a nemilosti pánu
swému diedičznému se zanecháwá. Actum ortele w úterý po ochtowu Trzí Králůw léta 1614.
A jsa na zejtřzí na místo poprawní přziweden podle napomenutí práwa rychtářského, žie což jest koliwiek
před trápením, na trápení a po trápení wyznal, to žie wsse prawda jest dussi dissí swou zpečetil a na tom
umřzel a život swůj dokonal.

Solnické události před 500 roky.
Marná smrt Jiříka Kovárze a jeho syna Pavla. Hodiny bez věže.
Roku 1521 vznášel se nad Solnicí černý pták velikých rozměrů. Všude kde se objevil, zasíval hrůzu, nářek
a pláč. Ptákem tím, jenž nepatrným dotekem svých křídel přinášel smrt, byl mor – hrozná a obávaná metla
středověku. Občas snesl se do města a ulic předměstí, kdež si své oběti vybíral z řad měšťanů, neohlí-
žeje se ani na věk, ani na pohlaví. Dávil stejně bohaté i chudé.
Snesl se také dvakráte nad šlejfírnu, kdež poprvé zadusil starého kováře Jiříka, podruhé jeho syna Pavla,
kteří pracovali na hodinách, jichž Solnice, ač město, dosud neměla. Hodiny, jež měly solnickým dnem
i nocí připomínat dvě známá, ale často opomíjená slova „Memento mori“ (Pamatuj na smrt), dohotovil
po smrti otcově i bratrově nejstarší syn Jiříkův Tobiáš.
Hodiny byly, ale nebylo věže, neboť zamýšlenou stavbu nové radnice s věží na místě staré, věkem již
sešlé, nebylo lze asi z příčin, jež měla morová rána v zápětí, uskutečniti, ale solničtí konšelé neupadli do
rozpaků, postavili věž na domě soukromém a do ní umístili hodiny. 
O tom se dochoval tento zápis:
Léta 1521 stalo se jest smlouva od obce s Vaňkem Jitrničkou, že jest povolil vížku dělati na domě svém
a hodiny také aby byly na tom domě jeho připravené a to na deset let, a po deseti letech, jestliže to
jinak bude a hospodář v tom domě jiný jestližeby byl, aby s ním smlouva znovu činěna byla.
Tak jest s Vaňkem ta smlouva učiněna, aby při každém času groš bílý vyražen byl jemu od pána.
K stavbě nové radnice s vížkou, na místě staré, jež byla ze dřeva a nízká, došlo teprve až po 30ti letech.
Roku 1553 byla stará radnice rozebrána a na dražbě prodávána.

Poznámka: Dnes, o 500 roků později, se nad Solnicí vznáší jiný černý pták, označovaný jako covid-19.

Z městských kronik vybral Václav Balous
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Příspěvky našich občanů

Vážení čtenáři,

při předvánočním úklidu zásuvek mi z hromádky časopisů vypadl starý zažloutlý výstřižek z novin.
Tak text pouze přepisuji:

Havlíček praví: „Je u nás ještě jeden druh demokratů, ke kterým též nenáležíme a náležet nechceme -
totiž takoví, kteří sice vždy o lidu mluví, ale jen sami sebe za tento celý lid se považují. Tito páni demo-
kraté neříkají nikdy jako jiní poctiví lidé: Já tak smýšlím, já to chci - nýbrž: Lid tak smýšlí, lid to chce!,
ale zapomenou se vždy lidí zeptat, smýšlí-li tak, chtějí-li to.

Já nevěřím v svatost národa, kde mohou být jednotlivci lumpy. Otázka cti národa je otázka cti každého
jednotlivce. Ne kupčit s vlastenectvím a vlastenectví prodávat. Neschovávat se za národ, nýbrž mít od-
hodlanost sám se znát ke všemu. Láska k národu vlastnímu nemusí a nemá znamenat nenávist k národu
jinému. Netřeba národa cizího nenávidět - to je jen negativní stránka národnosti.  Nenávist a šovinismus
není nic platný a je škodlivý. Jako může být slepá láska, tak je slepá zášť, která zaslepuje člověka. Škodí
se slepou láskou a slepou nenávistí.“

Eva Paličková
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ROZPIS SLUŽEB – leden - duben 2022
Ordinační hodiny: sobota, neděle, svátek 8.00 – 13.00 hodin

Datum Poskytovatel (lékař) Adresa ordinace Telefon
01. 01. Petrák stomatologie, s.r.o. (MDDr. Paličková Zlata) Náměstí Dr. Lützowa 244, Vamberk 721 200 244

02. 01. SJH Stomatologie, s.r.o. (MDDr. Handl Jindřich) U Stadionu 594, Rychnov nad Kněžnou 604 878 560

08. 01. DekaDent, s.r.o. (MDDr. Havlíček Ondřej) Kvasiny 145 771 155 445

09. 01. DekaDent, s.r.o. (MDDr. Chládek Tomáš) Kvasiny 145 771 155 445

15. 01. MUDr. Kašparová Dagmar Voříškova 169, Vamberk 602 514 715

16. 01. MUDr. Loukota Jan Komenského 127, Opočno 494 621 665

22. 01. Petrák stomatologie, s.r.o. (MDDr. Učňová Petra) Náměstí Dr. Lützowa 244, Vamberk 721 200 244

23. 01. MUDr. Malátková Ludmila Jiráskova 1389, Rychnov nad Kněžnou 494 515 696

29. 01. Můj zubař, s.r.o. (MDDr. Matoušková Lucie) Kvasinská 129, Solnice 602 152 873

30. 01. MDDr. Motyčka Martin Komenského 44, Rychnov nad Kněžnou 775 224 093

05. 02. Bahník Dent, s.r.o. (MUDr. Miřejovská Dagmar) Třebízského 799, Kostelec nad Orlicí 494 323 152

06. 02. MUDr. Hlavsová Lenka Komenského 259, Kostelec nad Orlicí 494 323 958

12. 02. Petrák stomatologie, s.r.o. (MDDr. Petrák Tomáš) Náměstí Dr. Lützowa 244, Vamberk 721 200 244

13. 02. Poliklinika Týniště n. Orlicí (MDDr. Podolská Jana) Mírové nám. 88, Týniště nad Orlicí 494 371 110

19. 02. MUDr. Pokorná Jaroslava Jiráskova 1389, Rychnov nad Kněžnou 494 515 697

20. 02. Můj zubař, s.r.o. (MUDr. Salamin Akram) Kvasinská 129, Solnice 602 152 873

26. 02. MDDr. Andělová Jana (MDDr. Seibertová Simona) Jana Pitry 448, Opočno 799 545 112

27. 02. MUDr. Skřičková Zdeňka Jiráskova 1389, Rychnov nad Kněžnou 494 515 695

05. 03. MDDr. Slouková Kamila Jiráskova 1389, Rychnov nad Kněžnou 494 515 694

06. 03. MUDr. Simona Sudová, s.r.o. (MUDr. Sudová Simona) Mírové nám. 88, Týniště nad Orlicí 494 371 031

12. 03. FSmile, s.r.o. (MUDr. Světlík Filip) Tyršova 515, Opočno 777 667 353

13. 03. MUDr. Štulík Richard Jiráskova 1389, Rychnov nad Kněžnou 494 515 693

19. 03. Freemed, s.r.o. (MUDr. Tancurinová Jana) Náměstí Dr. Lützowa 345, Vamberk 736 419 151

20. 03. MUDr. Majer Rostislav U Stadionu 1166, Rychnov n. Kn. 608 382 500

26. 03. MUDr. Valešová Pavla Pulická 99, Dobruška 494 622 114

27. 03. Poliklinika Týniště n. O. (MUDr. Veselská Renata) Mírové nám. 88, Týniště nad Orlicí 494 371 781

02. 04. MDDr. Zdráhal Zdeněk Masarykova 729, Kostelec nad Orlicí 721 460 150

03. 04. Bahník Dent, s.r.o. (MUDr. Bahník František) Třebízského 799, Kostelec nad Orlicí 494 323 152

09. 04. JB DENT, s.r.o. (MUDr. Beránek Jan) Komenského 828, Týniště nad Orlicí 494 371 088

10. 04. MUDr. Bergmanová Dita Záhumenská 445, České Meziříčí 734 324 600

15. 04. MUDr. Pavla Valešová (MDDr. Borůvková Veronika) Pulická 99, Dobruška 494 622 114

Zubní pohotovost
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I. čtvrtletí roku 2022

21. ledna (pátek) Kino - Gump - pes, který naučil lidi žít  od 18.00 hod.

4. února (pátek) Kino - Prvok, Šampón, Tečka a Karel  od 19.00 hod.

27. února (neděle) Divadelní představení – Don Quijote de la Ancha  od 17.00 hod.
– Divadlo Klauniky Brno vstupné: 200,- Kč
– pořádá Kultura Solnice s.r.o.
– místo konání: Společenský dům Solnice

Všechny další plánované akce se budou odvíjet dle aktuálních nařízení a budou zveřejněny na plaká-
tech, webových stránkách Kultury Solnice s.r.o., Města Solnice nebo prostřednictvím sociálních sítí.

Kalendář  akcí
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Akce Muzea a galerie Orlických hor v Rychnově nad Kněžnou

Leden – březen 2022
Správní budova Muzea a galerie Orlických hor v Rychnově nad Kněžnou
Jiráskova 2, 516 01 Rychnov nad Kněžnou (bývalá kasárna)
Tel.: 494 534 450, e-mail: moh@moh.cz, www.moh.cz

Památník Karla Plachetky Celoroční provoz
Expozice představuje ucelenou ornitologickou sbírku obsahující zástupce 255 ptačích druhů. Vystaveno
je na 700 preparovaných exemplářů. Sbírka je výsledkem celoživotní práce Karla Plachetky (1877-1961),
rodáka z Bedřichovky v Orlických horách, spoluzakladatele a činovníka Československé ornitologické
společnosti a mnoha dalších ornitologických spolků a organizací.

Rychnovsko na historických fotografiích Celoroční provoz
Obnovená expozice historických fotografií se zaměřila na města v rychnovském okrese. Celkem je zde za-
stoupeno všech devět měst – Borohrádek, Dobruška, Kostelec nad Orlicí, Opočno, Solnice, Týniště nad
Orlicí, Vamberk, Rokytnice v Orlických horách a Rychnov nad Kněžnou. Historii regionu Rychnovska zde
připomíná několik desítek fotografií, a to nejstarší pocházejí z 19. století až nejnovější z 60. let 20. sto-
letí. Opomenuta nebyla ani současnost, proto na výstavě nechybí řada zajímavých míst, která byla vy-
fotografována pro srovnání  i v roce 2019. Během výstavy návštěvníci uvidí,  jak se v průběhu času
jednotlivá města měnila a jaké významné stavby v nich postupně přibývaly. Vystavené fotografie zobra-
zují nejen centra měst, ale i jejich okrajové části. Místním obyvatelům, ale i širšímu okolí tak přibližují
i místa, která na Rychnovsku již nenaleznou.

Sýpka – Muzeum Orlických hor
Horská 174, 517 61 Rokytnice v Orlických horách
Tel.: 491 616 941, e-mail: sypka@moh.cz, www.sypka-moh.cz

Přednáška Bohumíra Dragouna na téma „Záhada vamberecké mumie“ 15. 1. 2022, od 17 hodin
Sestupte spolu s námi do tajemných krypt pod kostelem ve Vamberku a klášterem v Broumově, abychom
zde pátrali po osudech jedné z tzv. Vambereckých mumií. Společně poodhalíme roušku tajemství a po-
kusíme se zodpovědět otázky proč leží vamberecké mumie v Broumově, a ne ve Vamberku, zda lidské
ostatky spojované se šlechtičkou Magdalenou z Grambů skutečně patřily této šlechtičně a zda se opravdu
ztratila její hlava. Tyto a mnohé další záhady se postupně drolí ve světle moderní vědy.

Přednáška Radomíra Tichého na téma „Expedice Monoxylon“ 12. 2. 2022, od 17 hodin
Dobrodruhové? Vědci? Šílenci? Tyto slova se člověkovi vybaví nejčastěji, když slyší o nadšencích, kteří
nasednou do člunu vydlabaného z kusu klády a vydají se na moře. Jedná se však o seriózní vědecký
experiment v podání týmu docenta Radomíra Tichého. Přijďte si vyslechnou jeho povídání a zhlédnout
film o tomto nevšedním výzkumu a jeho výsledcích.
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Společenská kronika

Narozené děti:

září:            Valerie Stehlíková, Solnice

říjen:            Jiří Vlček, Solnice  
Noe Hanuš, Solnice
Ema Kosková, Solnice
Samuel Bek, Solnice
Radka Baladová, Solnice

prosinec:           Tereza Cvejnová, Solnice

Ať je po celý život provází láska, štěstí a zdraví!

Muzejní kavárna: s chutí čokolády 12. 3. 2022, od 14 do 17 hodin
Pohodové odpoledne v muzeu provoněném čerstvě upraženou a namletou kávou spojené s povídáním
a zajímavými ukázkami. V letošním roce bude muzejní kavárna čokoládová. Kromě kávy tak bude při-
pravena i malá ochutnávka čokolády a spousta zajímavých informací o této pochoutce.

Muzeum krajky Vamberk
Vilímkova 88, 517 54 Vamberk
Tel.: 494 541 518, e-mail: mkv@moh.cz, www.moh.cz

Výstava na téma „Skleněné vitráže Miluše Čechové“ 20. 11. 2021 – 27. 2. 2022
Pod rukama Miluše Čechové vznikají stoly, zrcadla, lampy, zahradní objekty a mnoho jiného. Její vitráže
zdobí interiéry a exteriéry nejen u nás, ale i v Chorvatsku, Slovinsku, Itálii, Austrálii, Rakousku, Nizozemí
či Francii. V roce 2008 byla také spoluautorkou knihy o tvorbě vitráží „Tvoříme ze skla“. Na její nové
samostatné výstavě v Muzeu krajky Vamberk je ke zhlednutí výběr vitrážových obrazů, lamp, svícnů
a mnoho dalších výrobků.

Pozor! Data otevření výstav a konání akcí se mohou měnit dle platných protivirových opatření. Sledujte
prosím aktualizace a bližší informace na našich webových stránkách WWW.MOH.CZ a na facebooku
muzea a jeho poboček.
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Úmrtí:

září: Miluše Hradecká, 1954, Solnice    
Roman Jirsa, 1979, Solnice

říjen: Dušan Tancoš, 1966, Ještětice

listopad: Věra Krejčová, 1931, Solnice
Věra Pechrová, 1923, Solnice
Václav Jech, 1927, Solnice
Ilona Klabenešová, 1962, Solnice

prosinec: Jaroslav Pechr, 1926, Solnice
Zdeňka Šulcová, 1936, Ještětice

Čest jejich památce!

Vzpomínka na paní Hanu Kučerovou
Svou knihu života uzavřela naše bývalá cvičitelka téměř ve svých 100 letech!
Předcvičovala nám do 75 let, vyžadovala kázeň, přísné provedení cviku a docházku! Zajímala se, jestli

v tomto cvičení pokračujeme. Každoročně při jejích narozeninách jsme ji o tom ujišťovaly.
Milovala svou rodinu, svou zahradu, milovala život, a tak si ji budeme pamatovat.

Za vděčné cvičenky Marie Šprincová

Naše vzpomínka patří i našim bývalým cvičenkám, které už nejsou mezi námi, a to Evě Vodrážkové,
Anně Knejpové, Marii Daníčkové a Aleně Tomasové.

Vzpomínka na paní Jaroslavu Schutovou
25. února 2022 to bude již celý rok, co nás navždy opustila naše ma-

minka, paní Jaroslava Schůtová. Zemřela ve věku téměř 95 let. 
Velkou část svého života od příchodu do Solnice ve svých 22 letech po-

psala v tomto Zpravodaji. Dětství a mládí neměla vůbec jednoduché, ve
třech letech jí zemřela matka na tuberkulózu. Ani jí samé se vážné nemoci
nevyhýbaly. Přesto v sobě měla velkou houževnatost, schopnost prát se
se všemi problémy, které život přinášel. A také velkou touhu se vzdělávat
a pomáhat potřebným. Živě se zajímala o dění kolem sebe a zapojovala se
do různých prospěšných organizací včetně Svazu žen a Červeného kříže. 

Do posledních chvil se snažila zaměstnat ruce i mozek a být v základ-
ních věcech soběstačná. Byla to žena obrovské vůle, sebekázně a příkladné
obětavosti. Kdo jste ji znali, vzpomeňte na ni s námi.

Za všechny příbuzné dcera Věra Kučerová
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Zpravodaj města Solnice
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